
Nowi inwestorzy, 
nowe miejsca 
pracy
Gospodarka w Gminie Kobylnica 
ma się naprawdę dobrze. Mądra 
i dynamiczna polityka współ-
pracy samorządu z biznesem 
powoduje, że obecnie istniejące 
firmy dynamicznie się rozwijają, 
a nowi inwestorzy właśnie u nas 
lokują swój kapitał. Kilka miesięcy 
temu na taki ruch zdecydowali 
się właściciele firmy Mirex. 

czytaj str. 7

Od termomodernizacji 
do oszczędności
Ruszył duży projekt związany 
z termomodernizacją budyn-
ków użyteczności publicznej. 
W Gminie Kobylnica obejmuje 
on 11 obiektów. Wprowadzone 
zmiany pozwolą na oszczędno-
ści w zakresie wydatków pono-
szonych dotychczas na energię 
elektryczną. 

czytaj str. 10

W NUMERZE:

Wymarzony debiut 
Aleksandra Przyborek
O takim debiucie marzy każdy 
sportowiec. Pierwszy start w za-
wodach od razu przyniósł ogrom-
ną radość i medal. Aleksander 
Przyborek, młody zawodnik 
Uczniowskiego Klubu Sportowego 
Orzeł Kończewo wywalczył trze-
cie miejsce na podium w bydgo-
skich zawodach.

czytaj str. 14

STYCZEŃ 2018
Nr 1 (156) 
EGZEMPLARZ 
BEZPŁATNY

Samochód no-
wych możliwości 
trafił do Sycewic
Szerokie możliwości otwiera przed 
instruktorami i podopiecznymi 
Warsztatów Terapii Zajęciowej w Sy-
cewicach nowy samochód, który 
w styczniu otrzymała placówka.

czytaj str. 4

Drugie miejsce Gminy Kobylnica 

w Rankingu ZPP
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Rada Gminy Uchwaliła
Porządek sesji:

1. Otwarcie L sesji Rady Gminy – stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Kobylnica  w okresie międzysesyjnym. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie:         
1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kobylnica,
2) o zmianie uchwały budżetowej Gminy Kobylnica na 2017 rok,
3) udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości położonej w Kwakowie,
4) sposobu podziału środków na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli 

(planu dofinansowania), ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształce-
nie pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz ustalenia spe-
cjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w 2018r. 

5) nadania nazwy ulicy w miejscowości Kobylnica.
5. Odpowiedź na wnioski zgłoszone przez radnych.
6. Przedstawienie rocznych sprawozdań z pracy stałych Komisji Rady Gminy.
7. Informacja z przebiegu pracy Rady Gminy Kobylnica z rok 2017.
8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Wolne wnioski i zapytania.    
10. Zakończenie L sesji Rady Gminy Kobylnica.

Wójt wniósł o wprowadzenie do porządku sesji dodatkowego projektu uchwały w spr.
przyznania honorowego tytułu „Zasłużony dla Gminy Kobylnica” dla państwa Jadwigi i An-
drzeja Szczepańskich z okazji jubileuszu 50- lecia pożycia małżeńskiego.

Co w prasie piszczy
Tym rzazem, inaczej niż 

to dotychczas bywało, nie 
sposób przywoływać ty-
tułów gazet, nazw agencji 
informacyjnych i środków 
masowej komunikacji. Te-
maty dziś poruszane zdo-
minowały bowiem w minio-
nym roku wszystkie media 
polskie i wiele wydawnictw 
zagranicznych. Spójrzmy 
więc o czym prasa światowa 
i polska w ubiegłym roku do-
niosła? Mimo usilnych starań 
trudno doszukać się wielu 
sukcesów ekonomicznych, 
inwestycyjnych, społecz-
nych czy gospodarczych. 
Nie otworzono żadnej no-
wej inwestycji, nie wdro-
żono żadnego wielkiego 
narodowego programu roz-
woju. W sprawie programu 
„mieszkanie +” dygnitarze 
publicznie machnęli łopatą 
i to byłoby na tyle. Za sukces, 
choć to nie program minio-
nego roku, uznać można jed-
nak kontynuację programu 
„Rodzina 500+”. Niezależnie 
od kontrowersji związanych 
ze sposobem finansowania 
dzietności, program odniósł 
skutek ekonomiczny. To, że 
beneficjentami programu 
są wszystkie rodziny z co 
najmniej dwójką dzieci oraz 
rodziny o niskich dochodach 
z jednym dzieckiem, to oczy-
wiste. Dodatkowe środki 
płatnicze na rynku zwiększy-
ły jednak popyt konsump-
cyjny a co za tym idzie pro-
dukcję krajową, powodując 
jednocześnie korzystne 
zmiany na rynku pracy. Te 
trzy walory programu naj-
częściej eksponowała polska 
prasa niezależnie od swoich 
orientacji politycznych. Nie-
zaprzeczalnym sukcesem 
sportowym i medialnym 
było w minionym roku zwy-
cięstwo Kamila Stocha w 65. 
Turnieju Czterech Skoczni. 
Reprezentant Polski okazał 
się najlepszy w najbardziej 
prestiżowym turnieju całego 
sezonu. Polska reprezentacja 

zdobyła także tytuł drużyno-
wego mistrza świata w sko-
kach narciarskich. Dołączyli 
do wielkich legend skoków 
narciarskich, którzy zdobyli 
tytuł mistrza olimpijskie-
go, mistrza świata, wygrali 
Puchar Świata oraz Turniej 
Czterech Skoczni pisały ga-
zety. Dziś, choć nie jest to 
wiadomość prasowa minio-
nego roku, wiemy już, że Ka-
mil Stoch wygrał TCS w jesz-
cze lepszym stylu. 

I to jeżeli chodzi o sukce-
sy również byłoby na tyle. 
Prasa krajowa i zagraniczna 
przez wiele miesięcy karmiła 
się natomiast ewenemen-
tem Bartłomieja Misiewicza, 
szefa gabinetu polityczne-
go, rzecznika prasowego 
Ministerstwa Obrony Naro-
dowej, asystenta politycz-
nego ministra Macierewicza 
i pełnomocnika zarządu 
państwowej Polskiej Grupy 
Zbrojeniowej. Trzeba było 
powołania specjalnej komi-
sji na najwyższym partyjnym 
szczeblu, w której skład we-
szli wiceprezesi PiS Joachim 
Brudziński i Mariusz Kamiń-
ski oraz Marek Suski i Ka-
rol Karski, aby 13 kwietnia, 
stwierdzić, że nie posiada 
on kwalifikacji do pełnienia 
funkcji w sferze publicznej 
i spółkach Skarbu Państwa. 
Tematem prasowych tytułów 
w minionym roku stała się 
także masowa wycinka drzew 
w polskich parkach i Puszczy 
Białowieskiej. Ulubieńcem 
prasowych publikacji stał 
się minister środowiska Jan 
Szyszko zapalony myśliwy 
strzelający do wszystkiego 
co się rusza, włącznie z ptac-
twem wypuszczanym z kla-
tek prosto pod lufę. Szkod-
nikiem roku stał się kornik 
drukarz a maszyną roku har-
wester służący do jego tępie-
nia. Fakt, że Prezydent Duda 
podpisał bez zmrużenia oka 
ustawę o ustroju sądów po-
wszechnych a zawetował 
ustawy o Sądzie Najwyższym 

i KRS, spowodował falę kry-
tyki prezydenta w mediach 
prawo i lewo skrętnych a nie-
potrzebnie bo prezydent do-
magał się tylko poszanowa-
nia swoich prerogatyw a nie 
pożal się Boże konstytucji.

Wycinanie drzew i sędziów 
spowodowało natomiast 
ostrą reakcję Komisji Euro-
pejskiej, która po raz pierw-
szy w historii zdecydowała 
się na procedurę uruchomie-
nia wobec kraju członkow-
skiego art., 7 traktatu Unii 
Europejskiej. Cała nadzieja 
w bratankach Węgrach i Or-
banie. 

Gazety także doniosły, 
że człowiekiem roku forum 
ekonomicznego w Krynicy 
została premier Beata Szy-
dło. Choć pani premier po 
zwycięskim powrocie z Bruk-
seli gdzie głosowanie nad re-
elekcją Tuska przegrała 27:1, 
skutecznie odparła wniosek 
totalnej opozycji w sprawie 
votum nieufności, to natych-
miast została pozbawiona 
swej władzy przez macierzy-
stą organizację partyjną. Pre-
mierem roku został więc Ma-
teusz Morawiecki, zdaniem 
niektórych mediów cha-
ryzmatyczny Europejczyk. 
Bohaterem roku nie został 
jednak 54-letni Piotr Szczę-
sny, który w październiku 
podpalił się w politycznym 
proteście przeciw łamaniu 
praw konstytucyjnych. Me-
dia choć początkowo pod-
jęły temat zgodnie odstąpiły 
od nagłaśniania czynu po-
tępionego przecież z samej 
formy zejścia samobójcy. 
Prasa pisała jeszcze szeroko 
o protestach lekarzy ale tym 
się nie przejął nawet pan mi-
nister, który do dziś uważa, 
że wszystko jest pod kontro-
lą więc i Państwu nie ma co 
głowy takimi drobiazgami 
jak zdrowie zawracać. Zdro-
wia zatem życzę Państwu na 
ten Nowy Rok.

T.G. Piszczyk

czyli o czym gazety pisały przez miniony rok cały

Rekordowy budżet uchwalony
Rok 2018 będzie kolejnym, w którym Gmina Kobylnica utrzyma proinwe-
stycyjny nurt. Przyjęty na grudniowej sesji projekt budżetu na przyszły rok 
zakłada wydatki na zadania inwestycyjne w kwocie 36 milionów złotych.

Z uchwalonego na grudniowej sesji projektu 
przyszłorocznego budżetu Gminy Kobylnica 
wynika, że ze wszystkich wydatków majątko-
wych aż 37,7% zostanie przeznaczonych na 
inwestycje. W 2018 planuje się rozpoczęcie lub 
kontynuacje 104 przedsięwzięć i zadań. 

- W tym budżecie na inwestycje zarezerwo-
waliśmy 36 mln złotych. Jest to prawdziwy re-
kord – podkreślał na sesji Wójt Leszek Kuliński. 
Będziemy realizować przedsięwzięcia ważne 
i potrzebne: kanalizację, oczyszczalnie ścieków. 
Dotyczy to południowo – zachodniej części 
gminy. W miejscowościach Bzowo, Kczewo, 
Ścięgnica, Słonowiczki, Słonowice, Zębowo, 
Płaszewo, Zagórki i Wrząca w ciągu najbliższe-
go roku pojawią się elementy infrastruktury 
technicznej, które działają już w pozostałych 
miejscowościach naszej gminy. Modernizujemy 
w tym czasie sporo sieci wodociągowych, któ-
re na przestrzeni ostatnich kilkunastu lat uległy 
sporemu zużyciu i wymagają renowacji. Będzie-
my jedną z nielicznych gmin w Polsce, która bę-
dzie skanalizowana w 95% - przekonywał Wójt. 

Z ust Leszka Kulińskiego padły także zapew-
nienia dotyczące kontynuacji działań związa-
nych z budową i modernizacją dróg łączących 
poszczególne miejscowości.

- Oprócz tego, dość znaczne środki pozwolą 
nam na zainwestowanie w przebudowę całych 
układów komunikacyjnych – Ścięgnica, Lulemi-
no. Wspólnie z Powiatem Słupskim połączymy 
miejscowości drogami o wysokim standardzie, 
w różnych częściach naszej gminy. Niebawem 
do Bzowa czy Scięgnicy dotrzemy w komforto-
wy i szybki sposób – powiedział Leszek Kuliński. 
Gminę czekają też przedsięwzięcia w ramach 

Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego. Jego 
przygotowanie trwało wiele lat. Teraz widzimy 
efekty – zbiorniki na wody opadowe w kilku 
miejscowościach. Realizowane są już projekty 
związane z termomodernizacją, która pozwoli 
na znaczne oszczędności w zakresie zużycia 
energii i oświetleniowym. 

Prace nad przyszłorocznym budżetem Gmi-
ny Kobylnica rozpoczęły się we wrześniu. Za 
ogromne zaangażowanie i ciężką pracę Wójt 
podziękował wszystkim pracownikom, zazna-
czając, że każdy z nich ma swój udział w opra-
cowaniu tak dobrze skonstruowanego budżetu.

- Ten budżet przygotowano z myślą o wszyst-
kich, którzy oczekują od nas spełnienia ich 
marzeń. Marzeń związanych z mieszkaniem 
w dobrych, godnych i komfortowych warun-
kach. Rok 2018 dla niektórych wydaje się rokiem 
wyborczym, dla nas – jest normalnym rokiem 
ciężkiej pracy. Pracujemy po to, by spełniać am-
bitne marzenia o dobrach i rozwiązaniach, któ-
rych doświadczają mieszkańcy dużych aglome-
racji – podsumowywał Wójt. 

Najistotniejszym źródłem dochodów gminy 
są dochody z podatków lokalnych, które stano-
wią 29,35% dochodów bieżących (67.356.424 
zł). Kolejnym ważnym źródłem jest udział gminy 
w podatku dochodowym od osób fizycznych 
(12.452.478 zł), z udziałem w dochodach bieżą-
cych w wysokości 18,49%. Znaczny wzrost do-
chodów z tego tytułu odnotowany w ostatnich 
latach (w roku 2015 – 11,68%, 2016 – 14,46% 
planowany w 2017 – 13,56%) ukazuje tempo 
rozwoju Gminy, świadczy o jakości decyzji in-
westycyjnych i administracyjnych oraz o dużej 
samodzielności i niezależności finansowej.
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Muzyką i śpiewem 
o wydarzeniach 
sprzed wieków
Kilkudziesięciu młodych aktorów, oryginal-
ne i barwne kostiumy, świetną choreografię 
i wykonanie mogliśmy podziwiać podczas 
Gminnego Przeglądu Jasełek. Gospodarzem 
wydarzenia była Szkoła Podstawowa im. 
Kornela Makuszyńskiego w Kobylnicy.

Organizowany już po raz dwunasty, Gminny Przegląd Jasełek 
to doskonała okazja, by przyjść i zobaczyć, w jak interesujący 
sposób młodzi aktorzy tańcem, słowem i światłem opowiadają 
historię sprzed ponad dwóch tysięcy lat. Zaprezentowane przez 
poszczególne szkoły przedstawienia obrazują sceny zwiastowa-
nia i narodzenia, wizyty kolędników czy walki diabłów z aniołami. 
Artystyczne wrażenie potęgują przepiękne i oryginalne kostiu-
my, barwne scenografie i połączenie muzyki ze światłem.

Wyniki konkursu: 
  I miejsce - SP Słonowice (opiekunki Jolanta Majerowska 

i Iwona Sikora)
  II miejsce - SP Sycewice (Małgorzata Andrzejczak)
  III miejsce - SP Kobylnica (Joanna Cybulska, Joanna Janule-

wicz-Nyc)
  Nagrody dla zwycięzców oraz pozostałych uczestników 

Przeglądu wręczyli: ks. Wojciech Pettke, proboszcz Parafii 
NSPJ w Kobylnicy i Jan Wild, dyrektor Szkoły.

Smacznie i zdrowo? 
Uczniowie z Kwakowa wiedzą, że to możliwe
Uczniowie Szkoły Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków w Kwakowie wiedzą, jak ważne dla naszego 
organizmu jest śniadanie. Mimo to na początku listopada odbyła się specjalna akcja, która raz jeszcze 
miała im przypomnieć, że dobry i zdrowy posiłek z rana pomaga w koncentracji, nauce i zabawie.

Podobnie jak w roku ubie-
głym, w ramach Europejskie-
go Dnia Zdrowego Jedzenia 
i Gotowania, najmłodsze dzieci 
w szkole, a więc uczniowie klas 
0-III, wzięły udział w ogólnopol-
skiej akcji „Śniadanie daje moc!”. 

- Zależało nam, aby wspólnie 
przygotowany i spożyty posiłek 
połączyć z przypomnieniem 
przede wszystkim ważnej roli 
śniadania, zwłaszcza dla mło-
dych, rozwijających się orga-
nizmów, ale także zasad zdro-
wego żywienia – mówi Joanna 
Gończ, pedagog szkolny. W zor-
ganizowaniu akcji, podobnie 
jak w roku ubiegłym, wsparli 
nas rodzice. Dzięki nim na na-
szych szkolnych stolikach śnia-
daniowych znalazły się koloro-
we kanapki, przeróżne sałatki 
warzywno-owocowe i wiele 
gatunków pieczywa, smakowi-
te zdrowe pasty, jogurty . Nie 

zabrakło również świeżo wy-
ciskanych soków oraz wiele 
innych smacznych, zdrowych 
smakołyków – dodaje Gończ.

W trakcie imprezy odbył 
się również „Turniej wiedzy 
o zdrowym żywieniu”.  Każ-

da klasa świetnie opowiadała 
o zasadach zdrowego żywie-
nia, prawidłowych nawykach, 
oraz znakomicie wykonywała 
zadania ruchowe. Wspaniale 
jury, w skład którego  weszły 
pielęgniarka szkolna i przed-

stawicielka słupskiego Sanepi-
du uznały, że zarówno wielka 
wiedza, świetne przygotowa-
nie śniadania oraz cała oprawa 
plastyczna każdej klasy zasłu-
gują na najwyższe podium.  Nie 
było wiec przegranych, wszyscy 
cieszyli się z takiego werdyktu.         
Na zakończenie poszczególne 
klasy częstowały się i dzieliły 
swoimi wiktuałami. 

- Wszystkie te działania 
z pewnością przyczyniły się do 
utrwalenia zdrowych nawy-
ków żywieniowych naszych 
uczniów, ale również wzmoc-
niły integrację szkolnej społecz-
ności. Gorące podziękowania 
należą się Wychowawcom oraz 
Rodzicom i Babciom dzieci 
z klas 0-III za wspólne zaan-
gażowanie się realizację tego 
projektu – podkreśla Joanna 
Gończ. 

„Krecik” z wizytą 
w przedszkolu w Kończewie
Krecik, bajkowa postać stworzona wiele lat temu w Czechach, wyruszył na początku września w swoją 
podróż po całej Polsce. Jednym z miejsc, w którym się pojawił, była Gmina Kobylnica. Wizyty bajkowej 
postaci w różnych rejonach kraju mają związek z projektem „Krecik poznaje Polskę”. 

Postać, którą powinni koja-
rzyć zwłaszcza nieco starsi wi-
dzowie, znów wróciła do Pol-
ski. Tym razem jednak nie na 
ekrany telewizorów a do szkół 
i przedszkoli. Zainaugurowana 
jeszcze w ubiegłym roku akcja 
potrwa do czerwca, a wszyst-
ko po to, by wspólnie z dzieć-
mi poszerzyć wiedzę na temat 
regionu, z którego pochodzą, 
poznać jego piękno i wyjątko-
wość oraz dorobek kulturowy, 
rozbudzić swoje zainteresowa-
nie innymi miejscami w Polsce, 
ale przede wszystkim dobrze 
się bawić i pozwolić dzieciom 
się poznać.

Do udziału w projekcie za-
proszone zostały przedszkola 
z całej Polski. Wszystkie dzieli 
wiele kilometrów, ale łączy 
wspólna sprawa – kształto-
wanie postawy patriotycznej 
i chęć rozbudzenia w dzie-
ciach pasji do podróżowa-
nia już od najmłodszych lat. 
Dzieci dzieciom, za pośred-
nictwem legendarnej baj-
kowej postaci, opowiadają 
o Polsce i miejscach, z któ-
rych pochodzą. W każdym 
z odwiedzanych miejsc Kreci 
wzbogaci swoją wiedzę na 
temat Ojczyzny, tej małej 
i dużej, wysłuchując dzieci, 
które go do siebie zaprosi-

ły, by później dzielić się nią 
w zupełnie innym rejonie 
kraju. 

Jedna z najpopularniej-
szych czeskich postaci baj-
kowych odwiedziła także 
Gminę Kobylnica. 18 grudnia 
Krecik spotkał się z dziećmi 
z Oddziału Przedszkolnego 
w Kończewie. W trakcie wi-
zyty młodzi ludzie pokazali 
wyjątkowemu podróżnikowi 
herb oraz logo Gminy Kobyl-
nica. Przeczytały mu legendy 
o Kończewie, oprowadziły go 
po swojej miejscowości. Po-
dzieliły się także pamiątkami 
z regionu. Panie opiekujące 
się grupą (Anna Simonowicz 
oraz Justyna Seweryn- Jaro-
szewska) uszyły świąteczny 
strój dla Krecika i zadbały 
o jego pobyt. W ramach re-

wanżu dzieci mogły wysłu-
chać wyjątkowych opowieści 
gościa, który przybliżył im 
historię i tradycję Częstocho-
wy. Jak przyznawali najmłod-
si, wizyta Krecika wywarła na 
nich duże wrażenie. Dzieci 
mają nadzieję na jego po-
wrót przy okazji kontynuacji 
projektu.

Projekt został objęty patro-
natem pana Jarosława Krykwiń-
skiego - Konsula Honorowego 
Republiki Czeskiej w Częstocho-
wie oraz Rady Miasta Często-
chowy na czele z jej przewodni-
czącym p. Zdzisławem Wolskim. 
Projekt będzie realizowany do 
czerwca 2018.

Zainteresowanie udziałem 
w projekcie wyraziło blisko 
3000 osób z całej Polski, for-
mularz zgłoszeniowy wysłało 

blisko 1000 osób, a do udzia-
łu w projekcie wybrano 300 
przedszkoli. 

Projekt zakończy się stworze-
niem wystawy zgromadzonej 
podczas podróży dokumentacji 
fotograficznej i pamiątek cha-
rakterystycznych dla różnych 
regionów kraju. 

Na wystawie zaprezentowa-
na zostanie także mapa Polski, 
na której zaznaczona będzie tra-
sa podróży Krecika. Powstanie 
również prezentacja multime-
dialna dokumentująca przygo-
dy małego podróżnika. Odtwo-
rzona zostanie ona na pokazie 
zorganizowanym w Miejskim 
Przedszkolu nr 13 im. Krecika 
w Częstochowie, a także we 
wszystkich zainteresowanych 
przedszkolach biorących udział 
w projekcie.

 Maskotka Krecika podróżuje po Polsce. W grudniu pojawiła się w Kwakowie.

My się zimy nie 
boimy, w bibliotece 

ją spędzimy!
Rozpoczynają się ferie zimowe. Dzieci będą mia-

ły dużo wolnego czasu! Gdzie najlepiej go spędzić? 
W bibliotece! Tu nie ma czasu na nudę. Gminna Bi-
blioteka Publiczna w Kobylnicy oraz filie w  Sycewi-
cach, Kwakowie i Wrzącej przygotowały atrakcyjny 
program zajęć.  Przez 2 tygodnie młodzi uczestnicy 
będą kreatywnie spędzać zimową kanikułę: two-
rzyć prace plastyczne, grać w gry planszowe, uczyć 
się pięknego pisania, brać udział w zagadkach, ka-
lamburach i quizach a nawet przygotowywać słod-
kości. Codziennie towarzyszyć im będzie książka. 
Co zrobić aby wziąć udział w zajęciach? Wystarczy 
zgłosić się do najbliższej placówki bibliotecznej. 
Udział w warsztatach jest bezpłatny.  Szczegółowy 
plan można znaleźć na stronie bibliotekakobylni-
ca.pl oraz na FB biblioteki.
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Samochód nowych możliwości trafił do Sycewic
Szerokie możliwości otwiera przed instruktorami i podopiecznymi Warsztatów Terapii Zajęciowej 
w Sycewicach nowy samochód, który w styczniu otrzymała placówka. Jego zakup był możliwy 
dzięki wsparciu Powiatu Słupskiego i Caritas Diecezji Koszalińsko – Kołobrzeskiej.

Wykorzystywanie poten-
cjału miejsc, które znajdują się 
w pobliżu nie będzie stanowić 
już problemu dla osób pro-
wadzących zajęcia w sycewic-
kiej placówce. Od 11 stycznia 
korzystać mogą z nowego 
samochodu, który pomoże 
w transporcie pod wskazane 
miejsce. Dzięki temu oferta 
edukacyjna, z której korzy-
stają osoby niepełnosprawne, 
znacznie się poszerzyła. 

W uroczystym przekazaniu 
pojazdu uczestniczyli m.in.: 
biskup diecezji koszalińsko – 
kołobrzeskiej Edward Dajczak, 
Tomasz Roda dyrektor Caritas 
diecezji koszalińsko – koło-
brzeskiej, ks. Arkadiusz Osli-
slok proboszcz miejscowej 
parafii, Wójt Gminy Kobylnica, 
Starosta Powiatu Słupskiego, 
oraz dyrekcja placówki.

Jak zauważył biskup 
Edward Dajczak, Warsztaty 
Terapii Zajęciowej w Syce-
wicach są bardzo ważnym 
miejscem na mapie całego 
regionu. – Tutaj osoby potrze-
bujące otrzymują nieocenio-
ną pomoc i wsparcie. Podanie 

ręki osobom potrzebującym 
nabiera tutaj szczególnego 
wymiaru – powiedział biskup. 
W swoich słowach podzięko-
wał również wszystkim oso-
bom, które przyczyniły się do 
powstania placówki i nadal 
wspierają jej funkcjonowanie. 
Jak podkreślał Edward Daj-
czak, samochód, który trafił 
do placówki, stworzył jeszcze 
lepsze warunki do działania.

Obecni na uroczystości sa-
morządowcy zadeklarowali 
dalsze wsparcie dla działal-
ności Warsztatów Terapii Za-
jęciowych w Sycewicach. Za-
równo Wójt Gminy Kobylnica 
Leszek Kuliński, jak i Starosta 
Powiatu Słupskiego Zdzisław 
Kołodziejski podkreślali, że 
placówka pełni bardzo ważną 
rolę w całym regionie. 

Budowa Warsztatów Te-

rapii Zajęciowej w Sycewi-
cach była możliwa dzięki 
współpracy Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, Powiatu 
Słupskiego, Gminy Kobylnica 
oraz Caritas Diecezji Koszaliń-
sko – Kołobrzeskiej. Obecnie, 
w kilku pracowniach, swoje 
umiejętności podnosi kilkana-
ście osób niepełnosprawnych.

Książnica 
ma nowego szefa
Od stycznia Gminna Biblioteka Publiczna w Ko-
bylnicy ma nowego dyrektora. Funkcję objęła 
Renata Sztabnik.

Za Panią niemal miesiąc 
pracy w nowym miejscu. Ja-
kie są pierwsze wrażenia?

Początki mojej współpracy 
z Gminną Biblioteką Publicz-
ną w Kobylnicy datuje się na 
2013 rok, kiedy to placówka 
brała udział w projekcie "Mło-
dzież na tropach historii" , 
który miałam przyjemność 
koordynować. W kolejnym 
roku współpracowałam przy 
podobnym zadaniu z udzia-
łem społeczności Gminy 
Kobylnica. Poznałam wtedy 
wielu zasłużonych mieszkań-
ców, którzy osiedlili się tu po 
zakończeniu II wojny świa-
towej. Już wtedy czułam, że 
jest to ciekawe i magnetycz-
ne miejsce, które chętnie od-
wiedzają czytelnicy. Przygo-
towując się do konkursu na 
stanowisko dyrektora biblio-
teki, zapoznałam się z całym 
dotychczasowym dorobkiem 
biblioteki i stwierdziłam, że 
drzemie w niej wielki poten-
cjał który zamierzam wyko-
rzystać. Pierwsze wrażenie 
to przyjazne wnętrza książ-
nicy i obszerny księgozbiór, 
do którego czytelnicy mają 
wolny dostęp. To ważne, po-
nieważ każdy odwiedzający 
może spędzić między półka-
mi tyle czasu ile sam zechce, 
a bibliotekarz służy mu radą 
i pomocą. 

Proszę powiedzieć, jaki 
pomysł ma Pani na funkcjo-
nowanie kobylnickiej biblio-
teki? Czego mogą spodzie-
wać się czytelnicy?

Jeszcze do niedawna funk-
cja bibliotek sprowadzała się 
głównie do wypożyczania 
książek. Dziś biblioteki pu-
bliczne stoją w obliczu po-
ważnych wyzwań, jak choćby 
nowe technologie. Użytkow-
nik staje się coraz bardziej 
wymagający. Rolą bibliote-
karza jest więc dopilnowanie 
aby nadążyć za zmianami 
i by oferta była atrakcyjna. 
Czytelnik oczekuje darmo-
wego Internetu, spotkań 
z ciekawymi ludźmi, nowo-
ści wydawniczych, bezpłat-
nych kursów czy warsztatów. 
A wszystko to w ładnym oto-
czeniu. Zamierzam przepro-
wadzić badania czytelnicze, 

a następnie tak sprofilować 
zakup nowości, by spełniały 
oczekiwania mieszkańców. 
Chciałabym większej ilości 
spotkań autorskich, realizo-
wanych w formule festiwalu 
literackiego. Niektóre z nich 
mogą się odbywać wirtu-
alnie, w świetlicach czy fi-
liach bibliotecznych, np. za 
pośrednictwem Internetu 
z możliwością zadawania 
pytań on-line. Spotkania 
dają możliwość osobistego 
kontaktu z ulubionym auto-
rem, zdobycia autografu czy 
wspólnej fotografii. Widzę 
duże możliwości współpra-
cy z lokalną społecznością. 
Naturalnym partnerem jest 
Gminne Centrum Kultury 
i Promocji w Kobylnicy dys-
ponujące doskonałą bazą 
i zespołem. Dostrzegam 
potencjał w rodzinach, któ-
re osiedlają się na terenie 
gminy. Często są nimi młode 
mamy z dziećmi, dla których 
planuję utworzyć klub oferu-
jący spotkania tematyczne 
czy warsztaty. Zaszczepianie 
miłości do książek powinno 
odbywać się jak najwcze-
śniej. Chciałabym unowo-
cześnić system identyfikacji 
wizualnej biblioteki oraz 
wzmocnić promocję instytu-
cji w Internecie. Pewne pola 
działania chętnie oddam czy-
telnikom – mogą oni tworzyć 
blogi literackie, recenzować 
przeczytane książki czy po-
lecać wybrane pozycje z ka-
talogu nowości, które zapre-
zentujemy na stronie www.  

Czy kobylnicka bibliote-
ka boryka się z problemem 
niskiego zainteresowania 
książkami?

Dziennie średnio odwie-
dza kobylnicką bibliotekę i jej 
filie ok. 65 użytkowników. To 
budujące dane, które z pew-
nością wskazują, że w naszej 
gminie są miłośnicy książki. 
Czytelnictwo w Gminie Ko-
bylnica plasuje się dość wy-
soko w rankingach czytelnic-
twa w naszym powiecie, jak 
też w woj. pomorskim.  

Rozmawiał Karol 
Kotusiewicz

Renata Sztabnik - z kulturą związana jest od 17 lat. Po 
ukończeniu studiów pracowała w Teatrze Lalki "Tęcza" 
w Słupsku, gdzie była kierownikiem literackim. Do dziś 
wspomina organizowane wówczas międzynarodowe fe-
stiwale EUROFEST i warsztaty dla nauczycieli prowadzą-
cych zespoły teatralne w szkołach. Ostatnie lata spędziła 
w Miejskiej Bibliotece Publicznej w Słupsku, gdzie pełniła 
obowiązki specjalisty ds. zarządzania projektami. 

Od zumby po kolędy. 
Tak spędzić można soboty w GBP
Kreatywne soboty w trwały sposób wpisały się w kalendarz imprez organizowanych przez Gmin-
ną Bibliotekę Publiczną w Kobylnicy. To zajęcia adresowane do rodzin mające na celu wzajem-
ną integrację, promocję wspólnego spędzania czasu  w sposób kreatywny.

Wbrew pozorom to nic in-
nego jak powrót do korzeni, 
dawnych form aktywności 
wypartych w dzisiejszych 
czasach przez media.  Oka-
zuje się, że wystarczy odro-
bina wyobraźni i za pomocą 
typowych, ogólnie dostęp-
nych narzędzi, bez nakładu 
wielkich środków, można 
wspólnie spędzić czas, do-
brze się bawiąc. 

- W ubiegłym roku two-
rzyliśmy pacynki, poznawa-
liśmy instrumenty Afryki, 
opowiadaliśmy bajki, two-
rzyliśmy kartki świąteczne, 
ćwiczyliśmy zumbę.  W tym 
roku pragniemy dalej kon-
tynuować nasze sobotnie 
działania, które spotkały się 
z ciepłym odbiorem i zain-
teresowaniem – mówią ko-
ordynatorzy projektu.

Pierwsza kreatywna so-
bota w nowym 2018 roku 
już za nami. Było świątecz-
nie i bardzo nastrojowo. 
Wysłuchano kolęd w aran-
żacji pani Anny Poźlewicz, 
Juliet Pędzik, Dagmary 

Żarny oraz pana Mirosława 
Dampca. 

Jak przyznają uczestni-
cy, był to magiczny czas, 
w którym radość mogli 
czerpać zarówno z piękna 

ukrytego w tekstach i mu-
zyce śpiewanych przez nas 
kolęd, ale przede wszyst-
kim z bycia razem w cie-
płej, rodzinnej atmosferze 
naszej biblioteki. 

Kolejna kreatywna sobo-
ta już 3 lutego 2018 roku 
o godzinie 11.00.  Tym ra-
zem poświęcona będzie 
warsztatom cyrkowym.  

Pierwsza kreatywna sobota w nowym 2018 roku już za nami. Było świątecznie i bardzo nastrojowo.
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Drugie miejsce 
Gminy Kobylnica w Rankingu ZPP
Poznaliśmy wyniki Ogólnopolskiego Rankingu Powiatów i Gmin, prowadzonego przez Związek Po-
wiatów Polskich. Kolejny raz w ścisłej czołówce w kategorii gminy wiejskie znalazła się Kobylnica, 
którą sklasyfikowano na drugim miejscu w kraju.

Wyżej w kategorii gminy 
wiejskie znalazła się jedy-
nie gmina Chełmiec. Kobyl-
nica uplasowała się na dru-
gim miejscu w zestawieniu, 
uzyskując 49390 punktów, 
czyli o ponad sześć tysię-
cy więcej niż w ubiegło-
rocznej edycji. Samorządy 
sklasyfikowane w rankingu 
ocenili eksperci Związku 
Powiatów Polskich na pod-
stawie danych przekaza-
nych przez poszczególne 
samorządy.

Wysokie miejsce w zesta-
wieniu jest efektem sumy 
zdobytych punktów uzy-
skanych m.in.: za działania 
proinwestycyjne i proro-
zwojowe, które prowadzi 
samorząd, wcielanie rozwiązań po-
prawiających jakość obsługi miesz-
kańców i funkcjonowania jednostki 
samorządu terytorialnego oraz wpro-
wadzanie przedsięwzięć z zakresu 
ochrony zdrowia i pomocy społecz-

nej. Pod uwagę brane są różnego 
rodzaju przedsięwzięcia związane 
z działalnością promocyjną, kultural-
ną i edukacyjną. 

Ogólnopolski Ranking Powiatów 
i Gmin prowadzony przez Związek 

Powiatów Polskich oparty 
jest na zasadzie bezpłatnego 
i dobrowolnego uczestnic-
twa wszystkich samorządów 
szczebla gminnego i powia-
towego. W ubiegłorocznej 
edycji Rankingu Gmina Ko-
bylnica zajęła 2.miejsce. 

Ranking prowadzony jest 
w podziale na sześć katego-
rii jednostek samorządu te-
rytorialnego: powiaty do 60 
tys. mieszkańców; powiaty 
od 60 do 120 tys. mieszkań-
ców; powiaty powyżej 120 
tys. mieszkańców; miasta 
na prawach powiatu; gminy 
miejskie i miejsko-wiejskie 
oraz gminy wiejskie. Ranking 
trwa przez cały rok. Nagrody 
za udział w rankingu, oko-

licznościowe puchary i dyplomy dla 
zwycięzców, wręczane są corocznie 
podczas ogólnopolskiej konferencji 
organizowanej przez Związek Powia-
tów Polskich.

Inwestycyjny 
koniec roku w Kwakowie 
Koniec ubiegłego roku zbiegł się w czasie z finaliza-
cją robót prowadzonych w Kwakowie. Moderniza-
cja przepustu drogowego, budowa pętli autobu-
sowej i nowych chodników pochłonęła łącznie 
niemal 3,5 miliona złotych. 

Przez kilka miesięcy 
w Kwakowie prowadzono 
równolegle kilka inwestycji 
drogowych. Najbardziej za-
wansowanym przedsięwzię-
ciem była modernizacja mo-
stu na rzece Kwaczej, który 
znajduje się w ciągu drogi 
krajowej nr 21. Drogowcy 
zajęli się też odnowieniem 
przepustu, który pozwala 
w spokojnym przepływie rzeki 
pod całą konstrukcją. Zamon-
towane zostały także bariery 
ochronne i nowe oświetlenie 
drogowe. Cała inwestycja, 
opiewająca na ponad 1,9 mln 
złotych, finansowana była ze 
środków Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i Autostrad 
Oddział w Gdańsku. 

Jeszcze przed okresem 
świąteczno – noworocznym 
zakończono też prace zwią-
zane z budową pętli autobu-

sowej w Kwakowie. Oprócz 
wybudowania specjalnego 
odcinka, na którym manewro-
wać mogą pojazdy komunika-
cji zbiorowej, wykonano także 
ciągi pieszo – jedne w obrębie 
ulicy Cichej. Łączny koszt in-
westycji wyniósł niemal 1,1 
mln złotych, z czego 65% sta-
nowiły środki GDDKiA, a pozo-
stałą część pieniądze z budże-
tu Gminy Kobylnica.

Tuż przed końcem 2017 
roku oddany został również 
chodnik wybudowany przez 
GDDKiA w ramach krajowego 
Programu Likwidacji Miejsc 
Niebezpiecznych, na odcin-
ku od skrzyżowania z drogą 
gminną – ulicą Leśną - do wy-
sokości skrzyżowania z drogą 
powiatową w kierunku Lule-
mina. Koszt przedmiotowych 
prac wyniósł ok. 452 000,00 zł.

P r z e p r o w a d z a ł e ś 
się lub wyjeżdżałeś 
z Polski? Wyjechałeś 
ze swojej miejscowości 
na studia lub do pra-
cy? Zmieniałeś adres 
zamieszkania albo za-
meldowania? Upewnij 
się, że jesteś wpisany 
do rejestru wyborców 

tam, gdzie teraz miesz-
kasz. 

Jeśli Twojego nazwi-
ska nie ma w rejestrze 
wyborców, to nie bę-
dziesz mógł głosować 
w nadchodzących wybo-
rach samorządowych.

Sprawdź w swoim 
urzędzie gminy już dziś, 

czy Twoje nazwisko jest 
w rejestrze wyborców! 
Pomoże Ci w tym nasz 
film.

Państwowa Komisja 
Wyborcza stworzyła ani-
macje, które w prosty 
sposób, krok po kroku, 
pokazują, co należy zro-
bić przed wyborami.

Wersja animacji z tłu-
maczeniem migowym 
– https://www.youtube.
c o m / w a t c h ? v = e Q V Z a -
B5qeOs. 

Wersja animacji bez 
tłumaczenia migowego 
– https://www.youtu-
be.com/watch?v=jGOr-
bygR208.

Najstarsza 
już tylko z nazwy
Nowoczesna infrastruktura pojawia się na 
najstarszej drodze osiedlowej w Łosinie. Prace 
w tym miejscu trwają. Aktualnie związane są 
one z wymianą nawierzchni. Wcześniej zamon-
towano energooszczędne oświetlenie i popra-
wiono system odprowadzania wód opadowych. 

Ulica Wiatraczna to najstar-
sza droga osiedlowa w miej-
scowości Łosino. Niebawem 
tym terminem będziemy mogli 
określać ją wyłącznie ze wzglę-
du na okres, w którym została 
wytyczona. W czerwcu na całej 
długości zamontowano no-
woczesne i energooszczędne 
oświetlenie. Teraz trwają prace 
nad poprawą stanu technicz-
nego istniejącej nawierzchni. 

Na ulicy Wiatracznej wyko-
nywana jest nowa nawierzch-
nia z kostki betonowej. 660 
– metrowy odcinek zostanie 
pokryty starobrukiem. Dodat-
kowo powstaną miejsca po-
stojowe, a nowe skrzyżowania 
wyniesione poprawią bezpie-
czeństwo w tym rejonie. Prze-
budowane zostaną również 
zjazdy na nieruchomości przy-

ległe do drogi. 
W ramach przedmiotowej 

inwestycji wybudowana zo-
stała już sieć kanalizacji desz-
czowej, odprowadzająca wody 
opadowe z ulicy Wiatracznej 
i dróg przyległych, poprzez 
przejście poprzeczne pod dro-
gą krajową Nr 21, do istnieją-
cych rowów w kierunku rzeki 
Słupi. Przedmiotowa kanaliza-
cja deszczowa znacznie ogra-
niczy zalewanie drogi krajowej 
Nr 21 i pozwoli na unormo-
wanie stosunków gruntowo – 
wodnych w tym rejonie.

Kompleksowe zakończenie 
budowy nawierzchni z kostki 
betonowej planowane jest do 
dnia 30.04.2018 r. Całkowita 
wartość zadania wynosi 1 782 
082,00 zł.

Rok zakończony sporym dofinansowaniem. 
„Srebrna Sieć” gotowa do realizacji
Osiem gmin z województwa pomorskiego obejmie swoim zasięgiem projekt pod nazwą „Srebrna 
Sieć”. Zakłada on działania skierowane do osób niesamodzielnych i zagrożonych wykluczeniem 
społecznym, które ukończyły 60 lat. Partnerem wiodącym całego projektu jest Gmina Kobylnica. 

Wniosek o przyznanie środków 
na jego realizację został złożony 
przed kilkoma miesiącami. Pozy-
tywną opinię w tej sprawie Urząd 
Marszałkowski Województwa Po-
morskiego wydał w ostatnich 
dniach ubiegłego roku. 

Projekt „Srebrna Sieć” zakłada 
utworzenie w 8 gminach woje-
wództwa pomorskiego zintegro-
wanego, lokalnego systemu usług 
społecznych wykorzystujących 
zdalne technologie informacyjne. 
Chodzi tu między innymi o syste-
my teleopieki i telemedycyny, ale 
także rehabilitację domową oraz 
wdrożenie instrumentów animacji 
środowiskowej poprzez tworzenie 
sąsiedzkich sieci samopomoco-
wych i promocję wolontariatu są-
siedzkiego. 

Adresatami projektu będzie 
blisko 250 osób niesamodziel-
nych, zagrożonych wykluczeniem 
społecznym w wieku 60+. Dzięki 
„Srebrnej Sieci” zyskają oni szansę 
do zwiększenia swojej aktywno-
ści w codziennym życiu, ale rów-
nież zdobędą niezbędną wiedzę 
z zakresu profilaktyki zdrowotnej. 
W tym celu będą mogły korzystać 
z wypożyczalni sprzętu i pomocy 
rehabilitacyjnych w siedzibie PCPR 
w Słupsku. Dzięki temu 250 osób 
wraz z ich opiekunami uzyska do-
stęp do wysokiej jakości usług spo-
łecznych.

Samorządy, które przystąpiły do 
realizacji Projektu, zadeklarowały 
również powołanie Klubów Ani-
macji, Punktów Usług Wzajemnych 
Wolontariuszy Senioralnych oraz 

Rad Seniorów. Działania obejmują 
również szkolenia i zajęcia prak-
tyczne dla opiekunów formalnych. 

Umowę partnerską w sprawie 
realizacji projektu pod nazwą 
„Srebrna Sieć” podpisano 9 sierp-
nia w Urzędzie Gminy Kobylnica. 
Wolę poparcia dla działań wyraziła 
Gmina Damnica, Gmina Główczyce, 
Gmina Kępice, Gmina Słupsk, Gmi-
na Ustka, Gmina Potęgowo, Gmina 
Tuchomie, Powiat Słupski oraz Fun-
dacja „Niesiemy Pomoc”. Partnerem 
wiodącym całego przedsięwzięcia 
jest Gmina Kobylnica.

Całkowity koszt projektu wynosi 
2.909.872,15, natomiast wysokość 
przyznanego dofinansowania sięga 
2.764.378,54 zł. Działania realizo-
wane będą do końca 2020 roku. 

INFORMACJA
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BAJKA Tadeusz Gawlik
tadgaw@wp.plo prawach w państwie prawa

To może truizm proszę 
Szanownych Państwa ale 
większość czytelników ga-
zet czyta głównie pream-
bułę i zakończenie praso-
wych enuncjacji. Znacznie 
mniej zwraca uwagę na 
przytaczane na wstępie 
motto, które przyświecać 
ma prawdzie historycznej 
niesionego przez felie-
ton przekazu. Cytowane 
na wstępie słowa Martina 
Niemollera teologa i anty-
hitlerowskiego opozycjo-
nisty, zechciejcie Państwo 
przeczytać raz jeszcze, bo 
zawarta w nich prawda to-
warzyszy nam w całym po-
litycznym bycie a ośmie-
lam się stwierdzić, że 
w całej historii ludzkości. 
Wszelkie wojny, narodowe 
i religijne, a innych prze-
cież nigdy nie było, dążyły 
do dominacji plemion na-
rodów i religii i niezależnie 
od tego czy w imię Boga 

jedynego walczono czy 
z hasłem Ein Volk, ein Re-
ich, ein Führer na ustach. 
Bogów, w imię których 
mordowano, są zdolni 
policzyć tylko wybitni re-
ligioznawcy, Wodzów na 
świecie przybywa wciąż. 
Każdy wprowadza swo-
je prawa nakazy i zakazy. 
Polska od stuleci niezależ-
nie od tego czy wolna czy 
pod zaborczą niewolą, za-
wsze była krajem nakazów 
i zakazów. Każdej kolejnej 
władzy wydaje się, że je-
steśmy narodem regulo-
wanym na szpindel jak 
szwajcarski zegarek. Do-
nald Tusk na odchodne za-
fundował rodakom pracę 
do śmierci i jeszcze jeden 
dzień dłużej. Nowa władza 
przywróciła potencjalnym 
emerytom nabyte wcze-
śniej prawa nie oglądając 
się jednak na dramatyczne 
konsekwencje tej zmiany. 

Biegli w teorii politolodzy 
powiadają, że demokracja 
to rządy większości z po-
szanowaniem praw wszel-
kich mniejszości. Zakazy 
i nakazy zawsze były zbó-
jeckim prawem zwycięzcy, 
niezależnie od tego czy 
w drodze demokratycz-
nych wyborów, grabież-
czej napaści czy prawem 
kaduka zdobytego. Przy-
rodzonego prawa natural-
nego, które posiadamy ze 
względu na sam fakt by-
cia człowiekiem nikt nam 
nie nadał i nikt nie jest go 
w stanie odebrać. Jest pra-
wem niezbywalnym, bo 
istnieje ono w świadomo-
ści nawet zniewolonego 
człowieka. Prawo nabyte, 
choć ze stanowionego wy-
wodzi się prawa, w pań-
stwie prawa winno być 
tak niezbywalne jak każde 
prawo naturalne. Dziś, jak 
zbrodniarzom wojennym, 

odbiera się prawa nabyte 
ludziom, którzy choć je-
den dzień służyli w forma-
cjach państwowych PRL, 
nie pomijając nawet Służ-
by Wywiadu Wojskowego, 
Centralnego Biura An-
tykorupcyjnego, Straży 
Granicznej, Biura Ochrony 
Rządu, Państwowej Stra-
ży Pożarnej i ich rodzin. 
Rent rodzinnych zamierza 
się pozbawić nawet dzieci 
asów polskiego wywiadu, 
którzy zginęli w działa-
niach operacyjnych na bli-
skim, dalekim czy innym 
wskazanym przez Wielkie-
go Brata wschodzie. Dziś 
dobry żołnierz to tylko 
żołnierz wyklęty, nieza-
leżnie od tego ilu Polaków 
własnoręcznie wymordo-
wał to na dodatek emery-
tury płacić mu nie trzeba. 
Domniemywać należy, że 
w następnej kolejności 
praw nabytych pozbawiać 

się będzie nauczycieli 
historii, bo teraz nie hi-
storia lecz polityka histo-
ryczna służy za podstawę 
podstawy programowej, 
a w kolejce już czekają na-
uczyciele języka polskiego 
bo przecież nie ten kanon 
lektur małolatom do gło-
wy pakowali. Kto następny 
trudno powiedzieć. Oby-
śmy nie byli ostatnimi, 
o których nie będzie miał 
się już kto upomnieć. To, 
że każda władza hurtem 
wymienia swoje admini-
stracyjne służby, to też jej 
zbójeckie prawo. Wara jej 
jednak od samorządów 
w demokratycznych, po-
wszechnych i bezpośred-
nich wyborach ustanowio-
nych. Suweren to nie jest 
demagogiczne pojęcie 
służące za parawan bez-
prawia. Suweren to oby-
watel, mieszkaniec Kwako-
wa, Kończewa czy Pcimia, 

Krakowa czy Warszawy 
i to jego prawa w pierw-
szej kolejności w posza-
nowaniu być muszą! Za-
stanawiać mogą jednak 
znamienne słowa ministra 
Mariusza Błaszczaka, który 
28 lat po Joannie Szczep-
kowskiej w wywiadzie dla 
Programu 1 Polskiego Ra-
dia, tryumfalnie ogłosił, że 
w Polsce skończył się ko-
munizm. Nieważne, które 
z tych histeryków ma ra-
cję, jeśli to jednak pan mi-
nister, to trzeba będzie PO, 
PSL i PiS, które przecież 
sprawowały przed tym 
terminem władzę, uznać 
za organizacje zbrodnicze, 
poddać lustracji i weryfi-
kacji emerytalnych upraw-
nień wszystkich funkcyj-
nych działaczy tych partii. 
A to się Kaczyński ucieszy!

Powyższa treść jest 
prywatną opinią autora

Kiedy naziści przyszli po komunistów, milczałem,
nie byłem komunistą.
Kiedy zamknęli socjaldemokratów, milczałem,
nie byłem socjaldemokratą.
Kiedy przyszli po związkowców, nie protestowałem,
nie byłem związkowcem.
Kiedy przyszli po Żydów, milczałem,
nie byłem Żydem.
Kiedy przyszli po mnie, nie było już nikogo, 
kto mógłby zaprotestować.

Okiem
WÓJTA

 

Niezwykle miło jest mi przywitać Pań-
stwa w Nowym Roku. 

Pełni nadziei stajemy przed nowym 
rozdziałem w naszym życiu. Zapewne 
wielu z Was zdążyło już przygotować swo-
je postanowienia i cele, które chcieliby 
zrealizować w najbliższych miesiącach. 
Podobnie i ja. Chcę jeszcze skuteczniej ko-
munikować się z Państwem, by najlepiej, 
jak potrafię, przybliżać i tłumaczyć trud-
ne, skomplikowane tematy, a w razie po-
trzeby – komentować sytuacje, które tego 
wymagają.

W chwili, gdy w mojej głowie zrodził się 
ten pomysł, a było to kilka miesięcy temu, 
nie spodziewałem się, że pierwszy temat, 
który pojawi się w tej rubryce, będzie aż 
tak smutny i gorzki. W życiu zawodowym 
spotkałem się także z takimi sytuacjami, 
z których nie wszystkie były przyjemne 
i zapisały się w mojej pamięci jako warte 
zapamiętania. Jednak to, czego doświad-
czyłem w pierwszych dniach stycznia, 
przeszło najśmielsze granice dobrego 

smaku. Ubolewam nad faktem, że kampa-
nia wyborcza w naszej gminie, rozpoczęła 
się w taki sposób. Wykorzystując narzę-
dzia insynuacji, pomówień i oszczerstw, 
autorzy ataku, wykorzystując media, pró-
bowali w okrutny sposób zdyskredytować 
mnie, moich pracowników oraz przedsię-
biorców i osoby prywatne. 

Zwracam się do Państwa ze słowami 
ogromnego żalu, jaki towarzyszy mi od 
początku tej kadencji sprawowania man-
datu wybranego w powszechnych wybo-
rach wójta naszej Gminy. Stając w szranki 
wyborcze miałem świadomość, że będę 
atakowany jako wójt na wszystkie, nawet 
najbardziej ordynarne sposoby. Nigdy 
jednak nie przypuszczałem, że personalne 
ataki na moją osobę dotkną bezpośrednio 
również zatrudnionych w Urzędzie Gminy 
na wskroś uczciwych moich współpra-
cowników. Moi przeciwnicy, bo tylko takie 
określenie przychodzi mi na myśl, rozsie-
wają pomówienia i oszczerstwa, które 
są niczym wobec rosnącej wciąż obsesji 

składania wniosków o udzielenie infor-
macji publicznych. Pracownicy Urzędu 
zamiast zajmować się merytoryczną pra-
cą na rzecz mieszkańców gminy, całymi 
godzinami skanują dokumenty, umowy, 
zamówienia i faktury, tylko dlatego, że 
sfrustrowany niepowodzeniem obywatel, 
ciągle żąda tego od gminy. 

Szalę przechylił styczniowy materiał, któ-
ry ukazał się na łamach Telewizji Publicz-
nej. W opublikowanym reportażu pojawiło 
się aż tyle bezpodstawnych zarzutów, że 
wyjaśnienie ich wszystkich wiązałoby się 
z wydaniem obszernej publikacji nauko-
wej, której koszt produkcji zdecydowanie 
przewyższyłby sens całego przedsięwzię-
cia. Moi przeciwnicy, a zwłaszcza jeden 
z nich, otrzymał w całym programie rolę 
głównego bohatera, prezentując swoje 
teorie, stawia w złym świetle naszą małą 
ojczyznę, pracowników urzędu i mnie oso-
biście. 

Moje wypowiedzi w programie cięto jak 
sznurek od snopowiązałki. Ten materiał 

telewizyjny, jest kolejną próbą zdyskredy-
towania mnie i moich współpracowników 
oraz naszych działań na rzecz gminnej 
wspólnoty. 

Najwyraźniej kampania wyborcza ru-
szyła. Należy podejrzewać, że będzie ona 
brudna i wyrachowana. Szkoda, że nie me-
rytoryczna i konstruktywna. Wiem jednak, 
że nas będzie oceniał każdy mieszkaniec 
korzystający z wodociągu i kanalizacji, 
każdy kierowca jadący porządną drogą 
i pieszy idący porządnym chodnikiem. Nas 
może oceniać każde dziecko bezpiecznie 
idące do szkoły. Nas może oceniać każdy 
obywatel gminy ale tylko w akcie wybor-
czym, gdzie każdy ma jeden głos. 

Ja stawiam na coś innego – konsekwentną 
pracę i wiarę w słuszność naszych działań. 

Życzę Państwu wszelkiej pomyślności 
w nowym 2018 roku... 

z wyrazami szacunku
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Gospodarka w Gminie 
Kobylnica ma się naprawdę 
dobrze. Mądra i dynamiczna 
polityka współpracy samo-
rządu z biznesem powoduje, 
że obecnie istniejące firmy 
dynamicznie się rozwijają, 
a nowi inwestorzy właśnie 
u nas lokują swój kapitał. Kil-
ka miesięcy temu na taki ruch 
zdecydowali się właściciele 
firmy Mirex. Jak zapowiada 
prezes Bogdan Siemaszko, 
plany są ambitne, bo Mirex 
chce wciąż się rozwijać. Je-
den z wiodących producen-
tów wyrobów szklanych już 
teraz zapowiada zwiększenie 
zatrudnienia. 

Od jak dawna firma działa 
na terenie Gminy Kobylnica? 

Na rynku jesteśmy od 1989 
roku, ale w Kobylnicy od 
czerwca ubiegłego roku.

Jeszcze do niedawna funk-
cjonowali państwo w innym 
miejscu. Co zdecydowało 
o budowie nowego zakładu 
przy ulicy Kilińskiego?  

Wcześniejsza lokalizacja 
przestawała spełniać nasze 
wymagania. Zajmowaliśmy 
powierzchniowo duży ob-
szar, który niestety nie był 
optymalny pod względem 
logistyki. Byliśmy rozprosze-

ni w kilku budynkach, co po-
wodowało szereg utrudnień. 
Szukaliśmy działki z dobrą 
lokalizacją, dobrze skomu-
nikowanej, o powierzchni 
która pozwoliłaby nam na 
postawienie hali mieszczą-
cej zarówno hurtownię szkła 
jak również dział produkcji 
i usług. Właśnie taką działkę 
znaleźliśmy w Kobylnicy. 

Jak duży zakład powstał 
w tym miejscu? Ile obecnie 
zatrudniają Państwo osób? 

Sama hala ma powierzch-
nię powyżej 2000 m. Jest 
świetnie wyposażona. Wy-
mieniliśmy praktycznie cały 
park maszynowy, co pozwala 
nam na wykonanie bardzo 
precyzyjnych zleceń zarów-
no dla dużych odbiorców jak 
fabryki mebli, deweloperzy 
jak również dla klientów in-
dywidualnych. Obecnie za-
trudniamy około 30 osób ale 
w związku z dużym zaintere-
sowaniem naszą ofertą pla-
nujemy w najbliższym czasie 
zwiększyć zatrudnienie. Po-
nadto korzystamy z firm ko-
operujących, np. w zakresie 
transportu, co  pozwala im 
z kolei  tworzyć nowe miej-
sca pracy.

Czy Mirex specjalizuje się 

w zaopatrywaniu rynku kra-
jowego, czy raczej między-
narodowego? Jak na rozwój 
firmy wpłynąć ma budowa 
nowego zakładu?

Około 90% naszych wy-
robów zamawianych jest 
przez odbiorców krajowych. 
Posiadamy również stałych 
odbiorców w Niemczech, 

Norwegii, Szwecji i Finlandii. 
Dzięki współpracy z wio-
dącymi na rynku firmami 
z branży meblarskiej oraz 
projektantami, nasze wyroby 
goszczą nawet w Dubaju, co 
nas bardzo cieszy i dowodzi, 
że jesteśmy dla nich partne-
rami godnymi zaufania. Bu-
dowa nowego zakładu po-
zwala nam na rozszerzenie  
działalności oraz bezpośred-
nio przedkłada się na do-
skonałą jakość oferowanych 
produktów, które możemy 
zrobić szybko i precyzyjnie, 
co daje poczucie komfortu 
naszym klientom.

Czy rozwój działalności 
rodzi szanse dla osób po-
szukujących pracy? Firma 
poszukuje nowych pracow-
ników? Jakie kwalifikacje 
muszą posiadać? Jeśli tak, 
to w jaki sposób mogą się 
z Państwem kontaktować?

W związku z panującą 
obecnie modą na szkło, od-
czuwamy  stale rosnące zapo-
trzebowanie na wyroby jakie 
oferujemy: czyli zabudowy 
szklane, kabiny prysznico-
we, balustrady wewnętrzne 
i zewnętrzne, daszki, lustra 
czy  cieszące się niesłabnącą 
popularnością szkło z grafi-
ką.  Stopniowo więc  zwięk-
szamy zatrudnienie zarówno 
w Dziale Obsługi Klienta jak 
również w dziale produk-
cji. Obecnie poszukujemy 
operatorów maszyn szklar-
skich- mogą to być osoby 
bez doświadczenia w pracy 
ze szkłem, ze względu na to, 
że zapewniamy szkolenia. 

Osoby zainteresowane pod-
jęciem zatrudnienia zachę-
cam do składania CV osobi-
ście w siedzibie naszej firmy 
w Kobylnicy przy ul. Jana Ki-
lińskiego 2 od poniedziałku 
do piątku w godz. 8.00-17.00 
oraz w soboty od godz.. 9.00-
14.00 lub za pośrednictwem 
maila na adres: biuro@mirex.
slupsk.pl

Są Państwo kolejną dużą 
firmą, która związana jest 
z Gminą Kobylnica. Jak oce-
ni Pan działania samorządu 
związane z polityką współ-
pracy z biznesem? 

Współpraca z samorządem 
Gminy Kobylnica przebiega 
poprawnie i mamy nadzieję, 
ze będzie jeszcze lepsza.

Jakie plany na najbliższe 
lata ma firma Mirex? Czy 
myślą Państwo o poszerze-
niu oferty, rozbudowie za-
kładu? 

Cały czas mamy wizje 
dalszego rozwoju firmy i to 
nie tylko w zakresie stricte 
obróbki szkła ale również 
związane z jego recyklin-
giem. W chwili obecnej jesz-
cze za wcześnie wdawać się 
w szczegóły ale na pewno 
plany mamy i będziemy 
dążyli do ich realizacji. Nie 
wykluczone, że będą one  
związane z Gminą Kobylnica, 
a wtedy będziemy liczyli na 
jeszcze ściślejszą współpracę 
w zakresie polityki współ-
pracy z biznesem ze strony 
Gminy. 

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Niemcy, Norwegia a nawet Dubaj. 
Tam trafiają wyroby z kobylnickiego Mirexu

W Y W I A D  K U R I E R A

Szefostwo firmy „Mirex”, która od kilku miesięcy mieści się w Kobylnicy, zapowiada dalszy rozwój. W produkcji na dużą skalę mają pomóc 
nowoczesne technologie. 
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- Uczestnicy konkursu 
wykazali się niesamowity-
mi zdolnościami i talentem. 
Widać było, że każdy z nich 
włożył w przygotowanie 
swojej prezentacji wiele wy-
siłku i kreatywności. Bardzo 
nas to cieszy, że poprzez ta-
kie działanie udało nam się 
nakłonić ich do przemyślenia 

spraw związanych z ekologią 
i ochroną otaczającego nas 
środowiska. Dlatego posta-
nowiłem osobiście im pogra-
tulować - wyjaśnia Wójt Gmi-
ny Kobylnica, Leszek Kuliński.

W odpowiedzi na ogło-
szony konkurs wpłynęło 146 
barwnych prac plastycznych, 
wśród których pojawiły się 

prezentacje wykonane tech-
niką malarską, jak również 
wyklejane z przeróżnych 
elementów – od fragmen-
tów surowców wtórnych, 
poprzez elementy papie-
rowe, zdjęcia, tkaniny, po 
fragmenty roślin. Decyzją 
komisji konkursowej nagro-
dzonych zostanie łącznie 20 

prac w czterech kategoriach 
wiekowych. 

Konkurs miał na celu pro-
mowanie korzyści środo-
wiskowych i zdrowotnych, 
płynących z eliminacji tzw. 
niskiej emisji, kształtowa-
nie u dzieci i młodzieży 
poczucia harmonii ze śro-
dowiskiem, podnoszenie 

świadomości ekologicznej, 
zrozumienie konieczności 
ochrony środowiska w miej-
scu zamieszkania oraz rozwi-
janie wrażliwości artystycz-
nej. Przedmiotowy konkurs 
został przeprowadzony w ra-
mach działań informacyjno 
– edukcyjnych wynikających 
z realizacji projektu pn.: 

“Czyste powietrze Gminy 
Kobylnicą (edycja 2017)” do-
finansowanego ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej w Gdańsku.

Lista nagrodzonych osób 
oraz ich prace znajdują się na 
stronie internetowej Gminy 
Kobylnica.

Ekologia w sztuce, 
czyli o środowisku opowiedzieli na papierze
Sporą niespodzianką dla młodych ludzi była wizyta Wójta Gminy Kobylnica w poszczególnych szkołach. W trakcie serii spotkań dokonano 
wręczenia nagród laureatom konkursu plastycznego „Czyste powietrze w naszej Gminie”.
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Przez weekend w Kobyl-
nicy mogliśmy podziwiać 
ponad 700 gołębi. Wśród 
nich znalazły się także ga-
tunki bardzo rzadko spo-
tykane, których wartość 
wycenia się nawet na kilka 
tysięcy złotych. Ich hodowla 

wymaga jednak dużej wie-
dzy i czasu poświęconego 
na opiekę nad zwierzęciem. 

Jak podkreślała większość 
obecnych w Kobylnicy ho-
dowców, gołębie są dla nich 
wielopokoleniową pasją. 
Dwudniowa wystawa przy-

ciągnęła sporą liczbę miesz-
kańców Słupska i regionu, 
którzy często sami przyzna-
wali, że wystawa jest dla 
nich jedyną okazją, by obej-
rzeć tak piękne i unikatowe 
ptaki.

Patronat nad wydarze-

niem sprawowali Starosta 
Słupski i Wójt Gminy Kobyl-
nica. Organizatorem impre-
zy był Środkowopomorski 
Związek Hodowców Gołębi 
i Drobiu Ozdobnego. 

Ponad 700 ptaków w Kobylnicy
13 i 14 stycznia w hali sportowo – widowiskowej Szkoły Podstawowej w Kobylnicy odbyła się 
Regionalna Wystawa Gołębi Rasowych i Drobiu Ozdobnego. Do udziału w tegorocznej edycji 
imprezy zgłosiło się 55 hodowców z całego Pomorza.



10 2018 r. KURIER SOŁECKI

„Historyczny” sukces 
Łukasza z Kobylnicy
10 stycznia w kobylnickiej szkole odbyły się finały 
rejonowe XXIII Ogólnopolskiego Konkursu Histo-
rycznego im. majora Marka Gajewskiego "Losy 
żołnierza i dzieje oręża polskiego”. Tematem 
tegorocznej edycji były „Walki o niepodległość 
i granice Rzeczypospolitej w latach 1887-1922”.

Do etapu rejonowego zakwa-
lifikowano blisko 40 najlepszych 
uczniów - historyków z miasta 
i powiatu słupskiego. Rywalizo-
wali oni w trzech kategoriach 
w trudnym konkursie wiedzy 
historycznej. Z Kobylnicy do 2 
etapu konkursu zakwalifikowali 
się: Adam Lemańczyk (klasa 5b), 
Łukasz Lemańczyk (kl. 3C Gim-
nazjum, Aleksandra Ossowska 
(kl. 7a), Tymoteusz Paliński (kl. 3C 
Gimnazjum) i Zofia Werra (7c).

Największy sukces odniósł 
Łukasz Lemańczyk z Kobylnicy, 
zwycięzca w kategorii gimnazja-
listów, który uzyskał 95% punk-
tów możliwych do zdobycia.

Wśród uczniów szkół podsta-
wowych wygranych było dwóch. 
Po 90% prawidłowych odpowie-
dzi udzielili: Marcin Irzykowski 
(Szkoła Podstawowa nr 1 w Słup-
sku) i Michał Przybylski (Szkoła 
Podstawowa z Oddziałami Inte-
gracyjnymi nr 4 w Słupsku).

Zwycięsko spośród uczniów 
szkół zawodowych wypadł 
Kacper Prusiński (Zespół Szkół 
Mechanicznych i Logistycznych 
w Słupsku), który trafił z prawi-
dłowymi odpowiedziami w 80 
procentach.

Otwarcia konkursu w Kobyl-
nicy dokonał dr Józef Kwidziń-
ski, wojewódzki koordynator 
tego konkursu. Podczas uro-
czystości otwarcia wręczył on 
listy gratulacyjne od dr Moniki 
Kończyk, Pomorskiej Kurator 
Oświaty, z podziękowaniami za 
wkład w krzewienie wiedzy hi-
storycznej pracownikom kobyl-
nickiej Szkoły: Janowi Wildowi, 
przewodniczącemu Komisji Re-
jonowej i zarazem dyrektorowi 
SP w Kobylnicy, Beacie Trofi-
mowicz, wiceprzewodniczącej 
Komisji Rejonowej i etatowemu 
koordynatorowi w SP Kobylnica 
oraz Mirosławie Przybył ze szko-
ły w Kobylnicy.

Od termomodernizacji do oszczędności
Ruszył duży projekt związany z termomodernizacją budynków użyteczności publicznej. W Gminie 
Kobylnica obejmuje on 11 obiektów. Wprowadzone zmiany pozwolą na oszczędności w zakresie 
wydatków ponoszonych dotychczas na energię elektryczną. 

Przedsięwzięcie ujęte 
w Zintegrowanym Poro-
zumieniu Terytorialnym 
dla Miejskiego Obszaru 
Funkcjonalnego Słupska 
realizowane jest przez 
Miasto Słupsk w part-
nerstwie z sąsiednimi 
samorządami tj. Gminą 
Kobylnica, Gminą Dęb-
nica Kaszubska, Gmina 
Miasto Ustka, Gminą 
Damnica, Gminą Słupsk 
oraz Powiatem Słup-
skim. Przedmiotem part-
nerskiego projektu jest 
termomodernizacja 49 
obiektów użyteczności 
publicznej zlokalizowa-
nych w MOF Słupska, tj.: 
Miasto Słupsk – 22 bu-
dynki, Miasto Ustka - 2, 
Gmina Słupsk - 2, Gmina 
Kobylnica - 11, Gmina 
Damnica - 4, Gmina Dęb-
nica Kaszubska - 5 oraz 
Powiat Słupski - 3. 

Gmina Kobylnica pod-
da termomodernizacji 11 
obiektów użyteczności 
publicznej m.in. świetlice 

wiejskie w miejscowości 
Bolesławice, Kczewo, Kru-
szyna, Lulemino, Sycewi-
ce, Widzino, przyszkolne 
sale gimnastyczne w Sło-
nowicach i Kończewie, 
budynek remizy strażac-
kiej w Sierakowie oraz 
budynki Urzędu Gminy 
i urzędowego archiwum. 
Prace w tych miejscach 
właśnie trwają. 

W ramach Projektu 
planuje się wykonanie 
kompleksowej termo-
modernizacji budynków, 
poprzez: wykonanie 
izolacji zewnętrznych 
budynków, w tym prze-
gród dachowych i na-
ziemnych; wprowadze-
nie nowych źródeł ciepła 
(planuje się zastosowa-
nie odnawialnych źródeł 
energii: pompy ciepła, 
pieca gazowego);wy-
konanie instalacji cen-
tralnego ogrzewania 
i ciepłej wody użytkowej, 
wprowadzenie energo-
oszczędnego oświetle-

nia, wprowadzenie insta-
lacji odnawialnych źródeł 
energii celem ogranicze-
nia zużycia energii (insta-
lacje fotowoltaiczne).

Celem prac termomo-
dernizacyjnych podję-
tych w ramach zadania 
jest przede wszystkim 
zmniejszenie zapotrze-
bowania na energię 
cieplną w sektorze pu-
blicznym o 57,14 %, 
zmniejszenie rocznego 
zużycia energii o 10 144 
887,78 kWh/rok oraz 
zmniejszenie emisji ga-
zów o 3 013,55ton rów-
noważnika CO2, zwięk-
szenie izolacyjności 
termicznej obiektów, 
ograniczenie kosztów 
związanych z ogrzewa-
niem i zaopatrzenie 
w ciepłą wodę użytkową 
oraz zwiększenie wyko-
rzystania energii pocho-
dzącej z OZE (kolektory 
słoneczne, fotowoltaika 
i pompy ciepła).

Ponieważ w projekt 

zaangażowane są pra-
wie wszystkie samorządy 
wchodzące w MOF Słup-
ska skala planowanej in-
terwencji, jej stopień od-
działywania czyni projekt 
kompleksowym w zakre-
sie terytorialnym i rze-
czowym, gdyż pozwoli 
zamknąć proces termo-
modernizacji obiektów 
użyteczności publicznej 
zlokalizowanych w MOF 
Słupska.

Prace związane z reali-
zacją całego projektu na 
obszarze Gminy Kobylni-
ca potrwają do paździer-
nika 2019 r. Modernizacja 
11 obiektów pochłonie 5 
420 212,13 zł, a przyzna-
ne dofinansowanie 2 811 
879,66 zł.

Wydatki ogółem wy-
noszą: 40 031 342,68 zł, 
w tym kwalifikowane: 37 
484 784,02 zł, dofinan-
sowanie EFRR: 25 588 
425,54 zł. 

Wspólne Kolędowanie we Wrzącej
Do tradycji sołectwa Wrząca weszło wspólne kolędowanie w styczniu. W tym roku impreza zgromadziła kilkadziesiąt 
osób, które zdecydowały się jeszcze choć przez chwilę poczuć świąteczną atmosferę. 

Mieszkańców i gości 
sprowadziła do miejscowej 
świetlicy wiejskiej wyjątko-
wa atmosfera, świąteczna 
aranżacja wnętrza obiektu, 
ale przede wszystkim pasja 
do wspólnego śpiewania 
i kolędowania. Śpiew łączył 
się z radością i uśmiechem. 
Na sali obecni byli zarówno 
młodzi, jak i nieco starsi. 
Trwając w szczególnej at-
mosferze Świąt Bożego Na-
rodzenia, wszyscy podzie-
lili się radosnym i pięknym 
śpiewem. 

Przed widownią zapre-
zentował się także teatrzyk 
„Kurtynka”. Grupa złożo-
na z uczniów Szkoły Pod-
stawowej w Słonowicach 
przedstawiła spektakl, któ-
ry tematycznie nawiązywał 
do obchodzonych niedaw-
no Świąt. Młodzi aktorzy 
ukazali w nim historię na-
rodzin Jezusa Chrystusa, 
wiele z dialogów wzbo-
gacając o zdarzenia, które 
mają miejsce w XXI wieku. 
Humorystyczne, ale jed-
nocześnie skłaniające do 
refleksji przedstawienie 
z ogromną ciekawością 
śledziła publiczność, by 

po jego zakończeniu na-
grodzić młodych aktorów 
gromkimi brawami.

Tego wieczoru mogliśmy 
zweryfikować swoją wie-
dzę na temat Świąt Bożego 

Narodzenia i związanych 
z nimi tradycji.

Występy przybyłych go-

ści, śpiewanie kolęd, ale 
przede wszystkim możli-
wość wspólnego spędze-

nia czasu okazały się być 
chwilami niezwykłej rado-
ści. 
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Polski cheerleading do-
piero raczkuje. Sport trafił 
do naszego kraju dopiero 
na przełomie lat 80. i 90. XX 
wieku, jednak z każdym ko-
lejnym miesiącem przybywa 
chętnych do spróbowania 
swoich sił. Cheerleading 
w Polsce się rozwija, a czo-
łowe kluby sportowe mają 
już taneczne grupy, które dla 
kibiców są niemal tak ważne, 
jak same emocje sportowe. 
W Kobylnicy swoją przygodę 
z cheerleadingiem kontynu-
uje kilkadziesiąt dziewcząt. 
Pod okiem profesjonalnych 
instruktorów szkolą się i roz-
wijają. Kolekcjonują kolejne 
medale i trofea.  

Bycie cheerleaderką to 
sport, zabawa czy sztuka?

Kordian Zalewski: Wszyst-
ko można wrzucić do jedne-
go zaczarowanego worka, 
nie szufladkując tego stylu, 
ani nie umieszczając go tylko 
w jednej dziedzinie. Ostatnie 
międzynarodowe szkolenia 
mocno skłaniają zespoły 
Cheerleaders  do przestrze-
gania podstawowych zasad 
przygotowania tancerek 
do pokazów lub rywalizacji 
w turniejach w Polsce lub 
zagranicą. Na pewno jest 
to sport, gdyż doskonalona 
jest tu sprawność fizyczna, 
psychiczna i zdrowe współ-
zawodnictwo, ale też zaba-
wa, ponieważ są to zajęcia 
dobrowolne, w ustalonych 
granicach czasu według bez-
warunkowo obowiązujących 
reguł i towarzyszą im uczu-
cie napięcia i radości, a także 
sztuka ze względu na rodzaj 
choreografii i ruchów.

Skąd zrodził się u Pana 
pomysł, by zainteresować 
dziewczyny właśnie taką 
formą ruchu?

Eugeniusz Orzechowski, 
kierownik Czarnych, 23 lata 
temu na jednym z prywat-
nych spotkań zapropono-
wał nam złożenie jednego 
z pierwszych w Polsce ze-
społu cheerleaders, celem 
uatrakcyjnienia meczów 
koszykówki, której jeste-
śmy wiernymi fanami. Wie-
dział, że mamy oboje pasję, 
mnóstwo chęci i pomysłów, 
a  przede wszystkim dwie 
córki, które interesowały się 
tańcem.

Najpierw Słupsk, teraz 
i Kobylnica. Również i u nas 
dziewczyny mogą trenować 
pod okiem profesjonalnych 
instruktorów. 

Obecnie w Maxi ćwiczy 
około 20 dziewcząt w róż-
nym wieku. Bardzo nas cie-
szy fakt, że dzieci z Gminy 
Kobylnica mogą skorzystać 
z projektu współpracy SSTS 
Cheerleaders Maxi i Gminy 
Kobylnica, dzięki któremu 
mają dofinansowanie i opie-
kę przez cały rok.

Czy chętne osoby mogą 
się jeszcze zgłaszać? Jeśli 
tak, to w jaki sposób? Gdzie 
trenuje zespół?

Tak, zapisy do zespołu 
Cheerleaders Maxi trwają. 
Zachęcamy dzieci z Gminy 
Kobylnica do dołączenia 
do naszego zespołu. Skon-
taktować z nami można się 
poprzez nasz Facebook oraz 
w każdy poniedziałek o go-
dzinie 16:30 na hali sporto-
wej przy I LO na ul. Szarych 
Szeregów. Program współ-
pracy dla dzieci i młodzieży 
z Gminy Kobylnica obejmu-
je wsparcie finansowe przez 
Gminę w formie dofinanso-
wania warsztatów tanecz-
nych również z wyjazdem 
zimą i latem na warsztaty ta-

neczne z instruktorami tańca 
z Europy.

Jak wyglądają typowe 
zajęcia? Czego się uczą za-
wodniczki?

Wszystko zależy od stop-
nia wtajemniczenia po-
szczególnych grup. Inaczej 
zajęcia wyglądają w grupach 
zaawansowanych, a inaczej 
w początkujących. Na pewno 
wszystkie zajęcia zaczynają 
się od rozgrzewki, następ-
nie stretching oraz rozmaite 
kombinacje taneczne: sko-
ki, piruety, wymachy i na 
koniec, najciekawsza część 
treningu to choreografia. 
Członkinie naszego zespo-
łu uczestniczą w zajęciach, 
pokazach, imprezach cha-
rytatywnych i kulturalnych 
dzięki czemu posiadają coraz 
większe doświadczenie cho-
reograficzne.

To wszystko osiągają 
dzięki systematycznej pracy 
w sali gimnastycznej dwa 
razy w tygodniu. Dzięki ta-
kim osobom i ich zaanga-
żowaniu w pracę zespołu 
możemy odnosić wiele suk-
cesów i wyróżnień.

Rozpoczęcie przygody 
z byciem cheerleaderką 
wymaga jakiś specjalnych 
predyspozycji? Kondycja, 
gibkość?  

Wymagamy „błysku w oku”, 
a przede wszystkim systema-
tyczności i odpowiedzialno-
ści. Praca w grupie wymaga 
od tancerek ogromnej od-
powiedzialności i umiejęt-
ności współpracy, ponieważ 
choreografia budowana jest 
dla grupy, a nie dla pojedyn-
czych tancerek, oceniana jest 
grupa. Niezależnie od wieku 
dziewcząt czerpią one satys-
fakcję z bycia cheerleaderką. 
Wymagamy odpowiedzial-

ności na parkiecie i poza nim 
liczymy na wzorcowe zacho-
wanie jako reprezentantka 
Cheerleaders Maxi. 

To nie tylko taniec, dziew-
częta jeżdżą zimą z nami 
w góry na narty a latem do 
Włoch. Mamy świadomość, 
że wspólnie z rodzicami da-
jemy alternatywę spędzenia 
aktywnie wolnego czasu  
poprzez sport. Młode osoby, 
które rozwijają się poprzez 
taniec jak i inne dyscypliny 
sportowe uczą się pozytyw-
nej i zdrowej rywalizacji, 
kształtując twórcze myślenie 
i wzmacniając na przyszłość 
swój intelekt. 

W ostatnich miesiącach 
sporo słyszymy o dokona-
niach kobylnickich cheerle-
aderek. Sukcesy na arenach 
krajowych to spory prestiż, 
ale i szansa na ciekawe po-
dróże. Wychodzi więc na to, 
że bycie cheerleaderką to 
też spora przygoda?

Odpowiadając na pytanie 
dotyczące „Przygody z Che-
erleaders ” najprościej jest 
posłużyć się przykładem: 

8 lat temu w Maxi Hit Ko-
bylnica zaczynała ćwiczyć 
Paulina Chadrysiak. W gim-
nazjum kontynuowała swo-
ją przygodę w Junior Maxi, 
gdzie zdobyła dwukrotnie 
wicemistrzostwo Polski Che-
erleaders, obecnie tańczy 
w senior Maxi Energa, wy-
stępując na meczach Czar-
nych, a w 2018 roku będzie 
reprezentować Kobylnicę 
już jako seniorka na Mistrzo-
stwach Polski Cheerleaders, 
walcząc o udział w Mistrzo-
stwach Europy. 

Posiada uprawnienia tre-
nerskie i jest II trenerem pro-
wadzącym młodsze grupy 
dziewcząt. Mimo treningów 

jest wzorową uczennicą i jak 
mówi Maxi układa jej czas. 

Szukając informacji na 
temat cheerleaderek trafi-
łem na postać Kamili Zalew-
skiej. To zawodniczka, która 
zaczynała w Słupsku, a dziś 
tańczy u boku największych 
gwiazd światowej muzyki. 
Ona także zaczynała jako 
cheerleaderka?

Tak, córka mocno zazna-
cza, że tam gdzie jest - jest 
dzięki pasji i przygodzie 
z Cheerleaders Maxi. Często 
przylatuje prowadzić warsz-
taty z Maxi. Przed wylotem 
do Australii i Nowej Zelandii 
na koncerty w lutym 2018 
będzie z nami na zimowisku 
w Wiśle. Dla wielu z dziew-
cząt Kama jest ikoną sukcesu, 
na który mocno pracowała, 
traktując pasję i trening jak 
wyzwanie i przyjemność. Po 
ukończeniu studiów teatral-
no- tanecznych w Anglii jest 
choreografem i prowadzi 
zespoły w Londynie, wy-
stępuje z Gwiazdami MTV 
na całym świecie. Tak się 
składa, że druga córka - Ar-
leta Zalewską - też tańczyła 
w Cheerleaders Maxi a teraz 
swoją przygodę  z publicz-
nością kontynuuje będąc re-
porterem TVN24. Chyba się 
chwalę? Ale przecież, jestem 
też tatą (śmiech). To waż-
ne dla każdego rodzica, czy 
oprócz sukcesów w Europie 
dziewczęta z Maxi mają wizję 
przyszłości a wiem, że mają. 
Wspólne spotkania z Maxi, 
które były u nas przekonują 
mnie i utwierdzają, że taniec, 
sport, kontakt jakikolwiek 
z kulturą rozwija nakreślając 
swój charakter.

Gdyby miał Pan zachęcić 
młode dziewczyny do przyj-
ścia na trening, to co można 

do nich powiedzieć? Dlacze-
go warto?

Przypomina mi się takie 
zdarzenie sprzed kilku lat jak: 
juniorka w Maxi po 4 latach 
podeszła do nas przed tre-
ningiem i z drżeniem w gło-
sie oznajmiła, że rezygnuje 
z zespołu. Poprosiłem tę 
młodą osobę na salę,  oznaj-
miając wszystkim informa-
cję, zachęciłem koleżanki do 
braw a sam podziękowałem 
za swoją świadomą decyzję. 
Dlatego warto po prostu 
w życiu należy próbować 
i szukać swojego miejsca. 
Mama czy tata przyprowa-
dza dziecko w wieku 5- 9 lat. 
Tak się pomaga własnemu 
dziecku odszukać drogę. Nie 
zapominając, że to jest ich 
życie. Gdy stają się nastolat-
kami w wielu przypadkach 
dziewczęta swoją przyszłość 
wiążą z tańcem lub sportem. 
Sami mamy trenerki które 
zaczynały u nas mając 8 lat, 
teraz prowadzą swoje grupy 
po uzyskaniu uprawnień tre-
nera. Inne widzimy - konty-
nuują swoją przygodę w in-
nych zespołach. 

Na koniec pytanie, które 
może wydawać się zabawne, 
ale odszukałem informację, 
która potwierdza, że taka sy-
tuacja miała miejsce. Chodzi 
o chłopców, mężczyzn. Czy 
oni także mogą się zgłaszać, 
by rozpocząć treningi? Jeśli 
dobrze pamiętam, to w so-
pockim zespole miał miejsce 
taki przypadek. 

Tak, potrzebujemy silnych 
chłopców, którzy poza tań-
cem mają jeszcze dodatko-
wą rolę przy podnoszeniach, 
wyrzutach i przy budowaniu 
piramid Cheerleaders.

Rozmawiał 
Karol Kotusiewicz

Rozwój, sukcesy, podróże. 
To daje bycie cheerleaderką

W Y W I A D  K U R I E R A
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Koncert Tubis Trio. 
Bilety już w sprzedaży. 

3 lutego czeka nas jazzo-
wy koncert w wykonaniu 
zespołu Tubis Trio. Bilety 
na to wydarzenie są już 
w sprzedaży. 

Docenione przez kryty-
ków trio jazzowe tworzą 
od 2008 roku Maciej Tubis 
(fortepian), Paweł Pusz-
czało (kontrabas) oraz 
Przemek Pacan (perkusja). 
Zespół wykonuje autor-
skie kompozycje, których 
styl nakreśla improwiza-
cja zaczerpnięta z jazzu, 
ale otwarta na szersze 
horyzonty. Trio inspiracje 
czerpie z szeroko pojętej 
muzyki, czasami sięgając 
nawet po tematy muzyki 
pop, ale przerobione z naj-
większym kunsztem arty-
stycznym. W ten sposób 
nawiązując do zespołów 
takich jak The Bad Plus czy 
E.S.T., Tubis Trio zaskakuje 
publiczność świeżością, 
z jaką podchodzi do każ-

dego koncertu. 
Trio wydało płytę „Live 

In Luxembourg”, która 
w 2009 roku została wy-
brana jedną z najlepszych 
płyt jazzowych na świe-
cie według brytyjskiego 
magazynu Jazzwise. Po 
licznych występach zespół 
rozpoczął 2012 rok od en-
tuzjastycznie przyjętego 
koncertu na żywo w ra-
diowej Trójce otrzymując 
rekomendację: „Trójkowy 
Znak Jakości”. Kompozycje 
z koncertów z tego roku 
mają być zarejestrowane 
na pierwszej studyjnej pły-
cie zespołu." 

Bilety w cenie 20 zł. do 
nabycia w sekretariacie 
Gminnego Centrum Kultu-
ry i Promocji w Kobylnicy 
oraz na stronie interneto-
wej http://www.kobylnica.
kupbilecik.pl/. Początek 
koncertu o godz. 18.00.

Wspólnymi siłami 
dla chorej Natalki
Kilkunastu artystów zaprezentowało swoje 
umiejętności w trakcie wyjątkowego koncertu 
kolęd, który 10 grudnia odbył się w Gminnym 
Centrum Kultury i Promocji w Kobylnicy. Równo-
legle, tuż przed wejściem do Sali, w której od-
bywały się występy, prowadzony był kiermasz 
ciast i ozdób, z którego dochód został przezna-
czony na leczenie Natalki Przedborskiej. Dziew-
czynka choruje na nowotwór złośliwy kości.

Wyjątkowy koncert, który 
odbył się w środowy wie-
czór, spotkał się z dużym 
zainteresowaniem publicz-
ności, która licznie przyby-
ła do Gminnego Centrum 
Kultury i Promocji w Ko-
bylnicy, by oglądać popisy 
artystów, którzy rozwijają 
swoje muzyczne talenty 
w czasie zajęć organizowa-
nych przez placówkę. Świą-
teczne kolędy wykonywali 
więc gitarzyści, perkusiści, 
klawiszowcy oraz wokaliści. 
Zwieńczeniem całego kon-
certu był wspólny występ 
młodych adeptów gry na 
instrumentach oraz ich in-
struktorów. 

Nie tylko świąteczny na-
strój wpłynął na wyjątko-

wość całego wydarzenia. 
Gdy na scenie prezentowali 
się poszczególni artyści, tuż 
przed wejściem na koncer-
tową salę, odbywał się kier-
masz ciast i ozdób świątecz-
nych przygotowanych przez 
mieszkanki Gminy Kobylni-
ca: Ewę Górecką, Agnieszkę 
Pyzik i Grażynę Chalecką 
oraz rodziców dzieci, z któ-
rymi uczy się Natalka. 

Uzyskane w ten sposób 
pieniądze – 2237 złotych - 
zostały przekazane fundacji, 
która pomaga gromadzić 
środki na leczenie Natalki 
Przedborskiej. Dziewczynka 
choruje na nowotwór złośli-
wy kości, którego leczenie 
jest bardzo kosztowne. 

Od 1 marca 2018r. - ZMIANY W SYSTEMIE 
ZAGOSPODAROWANIA ODPADÓW KOMUNALNYCH 
NA TERENIE GMINY KOBYLNICA.
Wprowadzona została nowa FRAKCJA BIO, do której zalicza się odpady ulegające biodegradacji 
ze szczególnym uwzględnieniem bioodpadów, które będą zbierane i odbierane tylko i wyłącznie z 
pojemnika koloru brązowego o pojemności 120 l lub 240 l. 

1. Pozostałe frakcje odpadów będą odbierane tak jak dotychczas:
METALE I TWORZYWA SZTUCZNE - worek lub pojemnik koloru żółtego;
PAPIER - worek lub pojemnik koloru niebieskiego;
SZKŁO - worek lub pojemnik koloru żółtego;
ZMIESZANE - pojemnik koloru czarnego. Jeżeli pojemnik na odpady zmieszane jest innego koloru, wystarczy oznakować go 
napisem: „odpady zmieszane”.
2. Odbiór odpadów WIELKOGABARYTOWYCH odbywać się będzie raz na kwartał, a odbiór ELEKTROŚMIECI raz na pół roku.
3. Worki w odpowiednich kolorach będą dostarczane w ramach opłaty za odbiór i zagospodarowanie odpadów komunal-
nych, natomiast wyposażenie nieruchomości w pojemniki należy do obowiązków właścicieli nieruchomości.
4. Pojemniki powinny posiadać konstrukcję umożliwiającą ich opróżnianie grzebieniowym mechanizmem załadowczym 
pojazdów przeznaczonych do ich odbioru i spełniać normę PN-EN 840-1.
Zwracamy szczególną uwagę na zasady odbioru odpadów ulegających biodegradacji, z uwzględnieniem bioodpadów, tzw. 
odpadów bio oraz odpadów zielonych, do których zaliczamy: części warzyw i owoców, obierki (np. z ziemniaków, ogórków, 
jabłek, buraków), zgniłe owoce i warzywa, łuski cebuli lub czosnku, skórki (np. z pomidorów, bananów, cytrusów), liście (np. 
nać z marchwi, kapusty, kalarepy, rzodkiewki), skorupki jaj, łupiny orzechów i ziaren, fusy z herbaty i kawy wraz z filtrami, 
resztki roślin domowych i ogrodowych, ręczniki papierowe niezabrudzone detergentami i innymi środkami chemicznymi, 
niezanieczyszczone trociny, skoszona trawa, opadłe liście, ścinki żywopłotowe, mech.
Ww. odpady należy: zagospodarowywać w przydomowych kompostownikach, lub przekazywać do odbiorcy odpadów ko-
munalnych w pojemniku koloru brązowego, zgodnie z harmonogramem ich wywozu, lub przekazywać do Punktu Selek-
tywnego Zbierania Odpadów Komunalnych (PSZOK - Słupsk, ul. Bałtycka 11A).

W A Ż N E
Na stronie internetowej Gminy Kobylnica znajdą Państwo 
szczegółowy harmonogram odbioru odpadów komunalnych 
na 2018 rok. W celu uzyskania dodatkowych informacji należy 
kontaktować się pod nr tel. 59 8429070 wew. 244, natomiast  
w zakresie płatności za wywóz odpadów informacje uzyska-
cie Państwo pod numerem telefonu 59 8429070 wew.236.
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Wspólnymi siłami 
dla chorej Natalki

Święta w świetlicach 
dużo wcześniej
Wyjątkowe ozdoby i pyszne wigilijne potrawy 
udało się stworzyć w trakcie warsztatów, które 
w trakcie ostatniego tygodnia przed świętami 
zorganizowano w świetlicach wiejskich. Ostatnie 
z nich zorganizowano w Reblinie. 

Takich ozdób świątecznych, 
jakie powstały w trakcie warsz-
tatów, nie da się nigdzie kupić. 
Są oryginalne, barwne, a – 
przede wszystkim – własnoręcz-
nie wykonane. Młodzi ludzie, 
którzy brali udział w zajęciach 
mogli sami przekonać się o tym, 
że nawet odrobina plastyczne-
go talentu wystarcza, by stwo-
rzyć wyjątkowy element świą-
tecznego wystroju. Z tej samej 
możliwości skorzystali również 
podopieczni Warsztatów Terapii 
Zajęciowej w Sycewicach. Kilka-
naście osób z tej placówki także 
zaproszono do udziału w zaję-

ciach. Dziś wiele z ozdób, które 
udało się przygotować, mieni 
się blaskiem w domach swoich 
twórców. Właśnie na tym opie-
rała się idea całego pomysłu 
– zachęcić ludzi do twórczego 
myślenia i rozbudzić ich kre-
atywność. 

W Reblinie świąteczne warsz-
taty poszerzono o dodatkowy 
element. Uczestnicy mogli też 
poznać sposoby i przepisy na 
przygotowanie wigilijnych po-
traw. Chwilę później sami mogli 
zweryfikować swój kulinarny 
talent, wykorzystując zdobytą 
wiedzę.

Atrakcyjność Gminy Kobylnica 
dostrzeżemy na Wyspach
Rozwiniętą infrastrukturą, pięknymi terenami i bogatą ofertą kulturalną. Na tych filarach oparta 
jest oferta skierowana do Polaków mieszkających w Wielkiej Brytanii, którzy myślą o powrocie do 
kraju i nabyciu własnej nieruchomości. Kampania prowadzona jest za pośrednictwem specjalnej 
witryny internetowej. 

Gmina Kobylnica sta-
wia na promocję tere-
nów inwestycyjnych nie 
tylko w regionie i kra-
ju, ale także poza jego 
granicami. Od kilku ty-
godni trwa kampania 
informacyjna wśród 
Polaków mieszkających 
na Wyspach Brytyjskich. 
Promocyjne materia-
ły publikuje specjal-
ny serwis dedykowa-
ny osobom myślącym 
o zakupie nieruchomo-
ści w Polsce.

Na stronie interneto-

wej prestige – invest-
ment.com.uk możemy 
dowiedzieć się, jaką 
ofertą dysponuje Gmi-
na Kobylnica. Ponadto 
zawarte zostały obra-
zowe fotografie oraz in-
formacje prezentujące 
atuty i najważniejsze 
osiągnięcia samorządu, 
oraz to, co najważniej-
sze – ofertę nierucho-
mości przeznaczonych 
na sprzedaż. W zamiesz-
czonym materiale znaj-
duje się również bez-
pośredni adres, który 

pozwoli nam zapoznać 
się z bardziej szczegóło-
wą ofertą oraz wykazem 
poszczególnych dzia-
łek, które przeznaczono 
do sprzedaży. Na razie 
oferta została zaprezen-
towana w języku pol-
skim, trwają prace nad 
tłumaczeniem materia-
łu na języki obce, przez 
co z ofertą będą mogli 
zapoznać się również 
obcokrajowcy. 

Opis, informację 
i krótką galerię uzupeł-
niają dane kontaktowe 

do odpowiednich pra-
cowników Urzędu Gmi-
ny, którzy służą pomocą 
potencjalnym nabyw-
com nieruchomości. 

Witryna internetowa 
prestige-investment.co-
.uk jest platformą, któ-
ra skupia w sobie gmi-
ny chcące promować 
swoją ofertę na terenie 
Wielkiej Brytanii, lecz 
także deweloperów, 
biura nieruchomości 
firmy budowlane czy ar-
chitektów. 

Orkiestra zabrzmiała również w naszej gminie
Mieszkańcy Gminy Kobylnica zaangażowali się w przebieg 26. Finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej Po-
mocy. Kiedy jedni kwestowali na ulicach, inni przygotowywali pyszne wypieki na specjalny kiermasz lub 
uczestniczyli w specjalnie zorganizowanym turnieju, z którego dochód przeznaczony został na WOŚP.

Choć największe wyda-
rzenie w regionie odbywa-
ło się w Słupsku, to w akcję 
włączyły się także mieszkań-
cy sąsiednich gmin, w tym 
Kobylnicy. 

Najwięcej pieniędzy udało 
się zebrać wolontariuszom 
ze Szkoły Podstawowej 
w Kobylnicy, którzy w trak-
cie kwesty zgromadzili 2267 
złotych i 4 grosze. Rówieśni-
cy ze szkoły w Kończewie, 
w trakcie specjalnego kier-

maszu połączo-
nego z loterią, 
zgromadzili 737 
złotych. 

W całą akcję 
z a a n g a ż o w a ł y 
się również oso-
by indywidualne 
oraz pracownicy 
gminy. Drużyna zło-
żona z pracowników 
Centrum Usług Wspól-
nych brała udział w turnie-
ju w kręgle z okazji WOŚP 

w Redzikowie, z którego do-
chód został przeznaczony 
na Orkiestrę.

Pieniądze z całego kraju 
wciąż spływają na konto 
fundacji. Końcowy wynik 
tegorocznej zbiórki pozna-
my 8 marca - poinformował 
na poniedziałkowej konfe-
rencji Jerzy Owsiak. Celem 
tegorocznej zbiórki było po-
zyskanie środków "dla wy-
równania szans w leczeniu 
noworodków".
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Obradował zarząd oddziału 
gminnego ZOSP RP w Kobylnicy
10 stycznia w sali narad urzędu gminy spotkali się prezesi i naczelnicy 
OSP Gminy Kobylnica, aby wraz z zarządem oddziału gminnego ZOSP RP 
w Kobylnicy przedstawić plan działania na najblizsze miesiące. 

Otwarcia zebrania doko-
nał prezes zarządu oddziału 
gminnego ZOSP RP w Ko-
bylnicy druh Leszek Kuliński 
wójt gminy. 

Następnie głos zabrała 
sekretarz zarządu oddziału 
gminnego ZOSP RP w Kobyl-
nicy druhna Monika Koszałka 
oraz komendant gminny OSP 
druh Robert Smysło, którzy 
przedstawili program zebra-
nia i jego zatwierdzenie. 

Porządek zebrania wyglą-

dał następująco: 
Określenie zasad przepro-

wadzenia kampanii spra-
wozdawczej jednostek OSP 
z terenu gminy Kobylnica, 
przekazanie informacji o za-
sadach realizacji dopłat do 
sprzętu i umundurowania 
przez zarząd oddziału wo-
jewódzkiego ZOSP RP wo-
jewództwa pomorskiego, 
gminne uroczystości Dnia 
Strażaka w Lubuniu wraz 
z przekazaniem nowego 

sztandaru jednostce OSP 
Lubuń, omówienie realizacji 
i przebiegu gminnych za-
wodów sportowo - pożarni-
czych, informacje w sprawie 
gminnego turnieju halowej 
piłki nożnej drużyn OSP. 

W dalszej części zebrania 
zarząd dyskutował na temat 
eliminacji Ogólnopolskiego 
Turnieju Wiedzy Pożarniczej 
oraz konkursu plastycznego 
o tematyce pożarniczej.  

XXV Sołeckie Mistrzo-
stwa Gminy Kobylnica 

w Halowej Piłce Nożnej 
odbędą się w dniu 10 
lutego 2018 r w hali 

sportowej Szkoły Pod-
stawowej w Kobylnicy. 
Organizatorzy serdecz-
nie zapraszają wszyst-
kich zainteresowanych 

do wzięcia udziału w ju-
bileuszowym turnieju. 
Zgłoszenia do turnieju 

należy przesłać do dnia 3 
lutego 2018 r. 

Regulamin i karta zgło-
szeniowa dostępne są 

na stronie internetowej 
Gminy Kobylnica. 

***

Zaproszenie 
17 lutego Gminne Cen-
trum Kultury i Promocji 

w Kobylnicy zaprasza na 

„d:Amore - Muzyczna 
Podróż Śladami Dalidy”. 

"d:Amore" to podróż mu-
zyczna śladami miłości. 
Nierozerwalną częścią 

składową przedstawienia 
są oczywiście wyjątkowe 
utwory powstałe właśnie 
w latach 60. - Dalidy, Elvi-
sa Presley'a, The Beatles, 

czy Roberty Flack. 
Bohater, będący 

w związku ze słynną 
piosenkarką Dalidą, 

słowami piosenek i przy 
akompaniamencie 

muzyki granej na żywo - 
czasem wzruszająco, cza-

sem z przymrużeniem 
oka -stawia pytania o to, 
czym byłby świat, gdyby 

nie miłość. "d:Amore" 
to spektakl nie tylko dla 

zakochanych, bo też 
nie jest to widowisko 
jedynie o miłości. To 

także historia o wierze 
w siebie, w swoje marze-
nia, o chęci wydostania 

się z ciasnych reguł, 
w które wtłacza nas 

społeczeństwo, o potrze-
bie wolności i samore-

alizacji. 
Akcja rozgrywa się w la-
tach 60. XX wieku, więc 

poruszana jest w nim nie 
tylko tematyka miłości 

ale i wojny w Wietnamie, 
wolności obyczajowej, 
rewolucji seksualnej, 
a nawet strajków '68. 

Tłem są wideoprojekcje, 
które tak niesamowi-

cie sprawdziły się przy 
poprzedniej produkcji 

Palladiniego, "Ciao Ciao 
Bambina". "

Bilety do nabycia w se-
kretariacie GCKiP oraz 

na stronie internetowej 
kupbilecik.pl.

Wymarzony debiut 
Aleksandra Przyborka
O takim debiucie marzy każdy sportowiec. Pierwszy start w zawodach 
od razu przyniósł ogromną radość i medal. Aleksander Przyborek, młody 
zawodnik Uczniowskiego Klubu Sportowego Orzeł Kończewo wywalczył 
trzecie miejsce na podium w bydgoskich zawodach.

Szkolenie młodych judo-
ków w Kończewie przynosi 
coraz więcej efektów w posta-
ci medalowych zdobyczy. Tym 

razem z sukcesu może cieszyć 
się Aleksander Przyborek, któ-
ry w Bydgoszczy wywalczył 
brązowy krążek. 

To właśnie Bydgoszcz była 
gospodarzem Turnieju Judo 
dla Dzieci „Mini Judo Cup”, 
w którym startowało ponad 
200 zawodników i zawodni-
czek z województw: pomor-
skiego, zachodniopomorskie-
go i kujawsko-pomorskiego. 
Zawody rozgrywano w dwóch 
kategoriach wiekowych. 

Uczniowski Klub Sportowy 
„Orzeł” Kończewo w katego-
rii dzieci (ur. w latach 2011-
2012) reprezentował właśnie 
Aleksander Przyborek. Był to 
pierwszy start tego zawodnika 
w jakimkolwiek turnieju judo. 
Olek trenuje systematycznie 
dopiero od pół roku. 

- W wadze do 29 kg zajął 
trzecie miejsce i wywalczył 
brązowy medal – komplemen-
tuje młodego zawodniczka 
trener Dorota Barcikowska. 
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Baran 
21.03 – 20.04

Z a c z n i e s z 
p o z y t y w n i e 

kreować swoją rzeczywi-
stość. Twoją odwaga bę-
dzie się odznaczać niemal 
w każdym obszarze życia. 
Finanse – nie bujaj w obło-
kach, zejdź na Ziemię, rób 
wszystko, co możesz a los 
Ci pomoże. Praca – masz 
wiele możliwości, ale naj-
pierw uporządkuj relacje 
z ludźmi. Więcej uśmiechu 
na co dzień otworzy Ci 
niejedne drzwi. Dom – nie 
obawiaj się zmian. Sytuacje 
rodzinne klarują się wol-
no i opornie, ale w dobrym 
kierunku, możliwa niespo-
dzianka, która Cię ucieszy. 
Miłość – szukasz szczęścia, 
a nie widzisz, co już masz. 
Bądź uczciwy wobec siebie, 
a reszta się ułoży. Karta Taro-
ta: Papież / Możesz osiągnąć 
wysoki poziom zrozumienia 
u tych, na których Ci zależy. 
Twój los: Najważniejsze jest 
przyjazne nastawienie do 
innych. Dobra rada: pamię-
taj, że zawsze jest właściwe 
rozwiązanie.

Byk 
21.04 – 21.05

Mogą pojawiać 
się sprawy za-

niedbane w przeszłości nie 
zniechęcaj się, lecz działaj. 
Masz w sobie siłę spraw-
czą, tylko uwierz w siebie, 
a poradzisz sobie doskona-
le. Finanse – masz doskona-
łą orientację, co do kierunku 
działania, które zaczną przy-
nosić dobre efekty. Możesz 
domknąć różne sprawy, 
które utrudniały Ci życie 
i zacząć od nowa. Praca – 
nie trzymaj się sztywno do-
tychczasowych standardów, 
gdyż otwierają się nowe 
perspektywy. Może pojawić 
się dodatkowa praca lub 
ciekawy projekt. Dom – na 
początku miesiąca będziesz 
starać się naprawić popeł-
nione wcześniej błędy, ale 
pozytywne rozwiązania 
znajdziesz w drugiej poło-
wie miesiąca. Miłość- spra-
wy zaczną się układać coraz 
lepiej. Mniej mów, a więcej 
słuchaj, to Ci pomoże w na-
wiązaniu właściwych relacji. 
Karta Tarota: Król Denarów/ 
Nie powinieneś mieć pro-
blemów finansowych w naj-
bliższym czasie. Twój los: 
musisz uwierzyć w lepsze ju-
tro. Dobra rada: Konsekwen-
cja i cierpliwość popłacają. 

Bliźnięta 
22.05 – 21.06

M o ż l i w o ś ć 
p o d p i s a n i a 

korzystnPowinieneś spo-
rządzić sobie plan działa-
nia, aby się nie pogubić 
i zrealizować go krok po 
kroku. Finanse – na po-
czątku miesiąca czekają 
Cię dodatkowe wydatki, 
jeśli dobrze pogłówku-
jesz, to podołasz. Pod 
koniec miesiąca może 
pojawić się miła niespo-
dzianka – prezent lub dar 
od losu. Praca – jeżeli bę-
dziesz opierać się na au-
torytetach to masz szansę 
do wykazania się swoimi 
talentami. Możesz odważ-
nie wypowiadać swoje 
zdanie, bo teraz Twój głos 
będzie się liczyć. Miłość 
– przed Tobą obiecują-
ce perspektywy, spróbuj 
jeszcze raz – warto. Kar-
ta tarota: Trójka mieczy / 
Pojawi się możliwość za-
robienia pieniędzy poza 
miejscem zamieszkania. 
Twój los: Wymaga od 
Ciebie większego poczu-
cia humoru. Dobra rada: 
Masz zdolności, wykorzy-
stuj je.

Rak 
22.06 – 22.07

Masz dobry 
czas, aby na-
prawić błędy 

z przeszłości. Zaufaj losowi 
i zaangażuj się w to, co się 
pojawia. Los poprowadzi Cię 
w kierunku pozytywnych roz-
wiązań. Finanse – na początku 
miesiąca może się coś pogma-
twać, ale wkrótce pojawią się 
rozwiązania, które usatysfak-
cjonują Ciebie. Pod koniec 
miesiąca chwytaj w lot poja-
wiającą się okazję. Praca- teraz 
ważna jest Twoja wiara w po-
wodzenie Twoich działań. Jeśli 
będziesz ją mieć, to otrzymasz 
pomoc w odpowiednim mo-
mencie, aby zrealizować swój 
projekt. Sprawy będą się ob-
racać na Twoją korzyść. Dom 
– masz dobry czas na zała-
twienie spraw urzędowych, 
prawnych lub majątkowych. 
Miłość – nie pozwól, aby oso-
by trzecie wtrącały się w Twoje 
sprawy uczuciowe, a wszystko 
będzie się działo dobrze. Karta 
Tarota: Sprawiedliwość / Ni-
czego nie odkładaj na później. 
Twój los: Miej odwagę w reali-
zowaniu planów. Dobra rada: 
Miewasz dobre pomysły, po-
szukaj sprzymierzeńców, aby 
je realizować. 

Lew 
23.07 – 23.08

Na początku 
lutego los spra-

wi, że będziesz musiał odrobić 
lekcję ofiarności i asertywno-
ści. Jeśli ją prawidłowo odro-
bisz, to nie będziesz musiał jej 
powtarzać w przeszłości (np. 
ofiarność, która może obró-
cić się przeciwko Tobie, lub 
zasłanianie się asertywnością 
w niewygodnych dla Ciebie 
sytuacjach). Pod koniec lu-
tego osoba, po której się nie 
spodziewasz miłych gestów 
sprawi Ci super niespodziankę. 
Finanse – w pierwszej połowie 
lutego masz doskonałe szanse 
na rozmowy i decyzje, dzięki 
którym zwiększą się Twoje do-
chody. Zrób to, aby w drugiej 
połowie uniknąć problemów. 
Praca – los zmusi Cię do więk-
szego wysiłku, niż zwykle. Ale 
to Ci się opłaci. Dom – będziesz 
mieć siłę sprawczą w spra-
wach, na których najbardziej Ci 
zależy. Miłość – postaraj się nie 
wnikać za bardzo w to, co było, 
bo możesz wsadzić „kij w mro-
wisko”. Karta Tarota: As Buław / 
Obierz jasny cel i śmiało do nie-
go dąż. Twój los: wymaga od 
Ciebie jasnej, otwartej komuni-
kacji. Dobra rada: Masz dobrą 
intuicję – kieruj się nią.

Panna 
24.08 – 23.09

Od relacji 
z ludźmi za-
leży Twoje 

powodzenie, dlatego teraz 
przyda Ci się dyplomacja i ro-
zumne wyważenie spraw. Nie 
wchodź w konflikty i „dmu-
chaj na zimne”. Finanse – trzy-
maj wcześniej obrany kurs 
i nie dokonuj teraz większych 
zmian, a uda Ci się wiele zro-
bić. Praca – masz dobry czas 
w pierwszej połowie miesią-
ca na załatwienie wszelkich 
trudniejszych spraw. Jeżeli 
w drugiej połowie lutego 
ktoś zarzuci Ci jakąś wymy-
śloną historię, lepiej nie re-
aguj, nie wyjaśniaj sprawy, 
a wkrótce wszystko wróci do 
normy. Dom – masz dobry 
okres na zakup lub sprzedaż 
nieruchomości również na 
remonty, naprawy i budowę. 
Miłość – kiedy nie będziesz 
wiedzieć, co robić, uzbrój 
się w cierpliwość i poczekaj. 
Karta Tarota: Transformacja / 
możliwe zmiany w najmniej 
spodziewanych sferach ży-
cia. Twój los: naucz się radzić 
sobie z manipulacją. Dobra 
rada: Pamiętaj o konstruktyw-
nym odpoczynku.

Waga 
24.09 – 23.10

M a s z 
przed sobą 
dobrą per-

spektywę. Jeżeli będziesz 
konstruktywnie działać 
i uwierzysz w siebie i swo-
je możliwości, wówczas to, 
co negatywne – zamieni 
się w pozytywne. Finanse 
– pójdzie Ci dobrze, jeśli 
wykażesz się inicjatywą 
i zaczniesz szukać cieka-
wych rozwiązań. Możli-
wa podwyżka lub nowe 
źródła dochodu. Pra-
ca- w pierwszej połowie 
miesiąca możesz dostać 
dodatkowe zadania, które 
mogą Ci nie odpowiadać, 
ale nie buntuj się. Wkrótce 
zrozumiesz, jakie korzyści 
osiągniesz z tego tytułu. 
Dom – szczęście dopisze 
Ci w sprawie, na którą już 
przestałaś liczyć. Musisz 
nadrobić zaległości, aby 
wyjść na prostą. Miłość – 
teraz dużo ważniejsza jest 
przyjaźń. Karta Tarota: Po-
kusa/ Możesz oczekiwać 
niespodziewanego przy-
pływu gotówki. Twój los: 
wymaga od Ciebie konse-
kwencji przy podejmowa-
niu decyzji. Dobra rada: 
Pamiętaj, że masz dar do 
nawiązywania dobrych re-
lacji z ludźmi. 

Skorpion 
24.10 – 22.11

Postaraj się 
o większą 

stabilność wewnętrz-
ną, a pozytywne efekty 
w świecie zewnętrznym 
zobaczysz szybko. Finan-
se – zrób długoterminowy 
plan działania, a opłaci Ci 
się to wielokrotnie w przy-
szłości. Pod koniec lutego 
może pojawić się spory 
przypływ gotówki. Praca 
– wiele z nagromadzonych 
spraw trzeba będzie prze-
nieść do realizacji w przy-
szłym miesiącu. Dom – na-
prawiają się sprawy, które 
od jakiegoś czasu ciążyły 
Ci. Pogódź się z bliskimi, 
z którymi jesteś w konflik-
cie, a wszystkim wyjdzie to 
na dobre. Miłość – odpuść, 
a znajdziesz nowe sposo-
by na porozumienie. Karta 
Tarota: Dziewiątka Mieczy 
/ Czeka Cię trwała i spraw-
dzona przyjaźń. Twój los: 
Próbuj pozytywnie patrzeć 
na swoją rzeczywistość. 
Dobra rada: zaufaj sobie. 

Strzelec 
23.11 – 21.12

W lutym los 
sprawi, że sta-

niesz się mediatorem dla zwa-
śnionych stron. Będziesz po-
kazywać im pozytywne drogi 
rozwiązań problemów. Staniesz 
się też lekarzem dla „bolesnych 
serc”. W uzdrowionych sercach 
pojawi się miłość. Finanse – na 
początku lutego „na dwoje 
babka wróżyła”, ale szczęście 
będzie Ci sprzyjać i w rezul-
tacie wyjdziesz na swoje. Po-
staraj się pod koniec miesiąca 
nie przegapić okazji, która nie 
zdarza się często, szybko ją wy-
korzystuj. Praca – masz dobrą 
koniunkturę na początku mie-
siąca, teraz możesz prowadzić 
rozmowy o swoich projektach. 
W drugiej połowie nie wplącz 
się w intrygę uczuciową, z któ-
rej nie będziesz umieć się wy-
plątać. Nieoczekiwanie pomoże 
Ci los. Miłość – los szykuje Ci coś 
miłego i intrygującego. Karta 
tarota: Wieża / Masz dobry czas 
na tworzenie czegoś nowego 
w sferze materialnej. Twój los: 
Naucz się doświadczać szczę-
ścia. Dobra rada: Pozwalaj sobie 
na odrobinę przyjemności od 
czasu do czasu. 

Koziorożec 
22.12- 20.01

P o w i n i e n e ś 
u w i e r z y ć , 
że podążasz 

właściwą drogą. Na razie nie 
widzisz jeszcze wyraźnie per-
spektywy, ale pod koniec mie-
siąca wszystko się wyklaruje 
i będziesz dokładnie wiedzieć, 
co robić dalej. Przejdziesz we-
wnętrzną transformację, która 
zmieni Ciebie i Twoje życie. 
Finanse – dobry początek mie-
siąca, gdyż wcześniejsze działa-
nia będą przynosić pozytywne 
skutki. Pieniądze będą przy-
pływać. Praca- relacje z ludźmi 
dość napięte, ale z chaosu róż-
nych spraw wyłoni się niespo-
dziewanie możliwość wprowa-
dzenia interesujących zmian. 
Skorzystaj z zaoferowanej Ci 
pomocy. Dom – zaufaj swoim 
pomysłom, które pojawiają 
się spontanicznie. Wszystkie 
problemy powoli się rozwiążą. 
Miłość – będzie trochę niepo-
rozumień, ale przypadkowa 
sytuacja naprowadzi sprawy 
uczuciowe na właściwe tory. 
Karta Tarota: Mag / Otrzymasz 
dobre wiadomości. Twój los: 
Pomoże Ci w rozwijaniu skrzy-
deł zawodowych. Dobra rada: 
Uwierz, że masz wsparcie od 
losu.

Wodnik 
21.01 – 18.02

Jest to okres, 
w którym 
masz dobry 

wpływ na innych i sprawiasz, 
że robią to, czego oczekujesz, 
a Ty możesz realizować swo-
je cele. Utrzymuj racjonalny 
wgląd w to, co robisz (bez zbyt 
głębokich uczuć), a twoje po-
wodzenie się utrzyma. Finan-
se – początek lutego będzie 
dobry, a w środku miesiąca 
nieoczekiwana zmiana ko-
niunktury. Jednak pod koniec 
miesiąca zbieg okoliczności 
wprowadzi wszystko na właści-
we tory. Możliwy dodatkowy 
dopływ pieniędzy. Praca – do-
bry czas, masz wiele zadań do 
zrealizowania, wiele „na wczo-
raj”, ale jeżeli zachowasz spo-
kój, poradzisz sobie ze wszyst-
kim. Dom – dotrą do Ciebie 
informacje, które Cię ucieszą. 
Możliwy jest czasowy wyjazd 
lub zmiana miejsca zamieszka-
nia. Miłość – wszystko zmierza 
we właściwym kierunku, bądź 
dobrej myśli. Karta Tarota: Paź 
Denarów / Mądrość i systema-
tyczność zapewnią Ci wzrost 
dochodów. Twój los: Wymaga 
od Ciebie mądrości w miłości. 
Dobra rada: Wykorzystaj dobry 
czas na biznes.

Ryby 
19.02- 20.03

Na począt-
ku lutego los 
Ci sprzyja 

i sprawy będą szły gładko, ale 
jeżeli będziesz bujać w ob-
łokach, pogubisz szczegóły, 
co spowoduje wplątanie się 
w różne relacje. W końcu nie 
będziesz wiedzieć, co jest 
prawdą, a co nie. Na szczęście 
wszystko obróci się na Twoją 
korzyść. Finanse – na począt-
ku miesiąca może być trochę 
więcej wydatków niż zwykle, 
ale końcówka miesiąca przy-
niesie dobre perspektywy. 
Praca – nawet pojawiająca 
się trudność w realizacji celu 
nie przeszkodzi Ci dzięki spo-
kojowi i konsekwentnemu 
działaniu. Dom – pojawią się 
goście z dobrą nowiną, która 
podniesie Cię na duchu. Mi-
łość – Twoje uczucia walczą 
z rozsądkiem, a może warto 
posłuchać serca? Karta Tarot 
: Dwójka Kielichów / Naresz-
cie uświadomisz sobie swoje 
prawdziwe uczucia. Twój Los: 
Naucz się godzenia z tym, na 
co nie masz wpływu. Dobra 
rada: Jeśli masz coś do zro-
bienia, zrób to od razu, nie 
czekaj.

HOROSKOP na luty 2018
Przygotowała Tarocistka Anitar, tel. 507 642 011

Gmina Kobylnica
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Trzy medale we włoskich zawodach
We włoskim Montecatini Terme odbyły się Mistrzostwa Świata w Karate 
Tradycyjnym Generalnym i Kontaktowym. Zawodnicy „Spartans” Kobylni-
ca wywalczyli tam dwa medale.

Siatkarki z Kobylnicy 
ze srebrem w powiecie
7 grudnia w Ustce odbył się turniej finałowy w mini piłkę siatkową organi-
zowany w ramach Powiatowych Igrzysk Dzieci.

W turnieju wystąpiło 7 szkół 
podstawowych z Powiatu Słup-
skiego. Gminę Kobylnica re-
prezentowały dziewczyny z SP 
w Kobylnicy, które ostatecznie 
zajęły w turnieju drugie miejsce. 
Zwycięską drużyną okazały się 
gospodynie, zawodniczki z SP nr 
2 w Ustce. Trzecie miejsce przy-
padło natomiast reprezentacji SP 

Główczyce

Wyniki Szkoły Podstawowej 
w Kobylnicy:
SP Kobylnica- SP Barcino 2:0
SP Kobylnica- SP Motarzyno 2:1
SP Kobylnica- SP Wrzeście 2:1
Finał A:
SP Kobylnica- SP Główczyce 2:1
SP Kobylnica- SP nr 2 Ustka 0:2

Skład drużyny:
Zuzanna Najmrocka, Aleksandra 
Kamińska, Kinga Lulińska, Daria 
Książek, Julia Nakoneczna, Ju-
lia Dymianiuk, Kinga Jęchorek, 
Nikola Łukomska, Aleksandra 
Próchniak, Jadwiga Guzewska, 
Wiktoria Kiziukiewicz

Na początku grudnia zawod-
nicy z klubu Karate- Ju Jitsu- Ko-
budo- SPARTANS Kobylnica wró-
cili z Mistrzostwa Świata w Karate 
Tradycyjnym, Generalnym i Kon-
taktowym. Nasi reprezentanci 
z mistrzostw, które odbyły się 
we włoskim Montecatini Terme, 
przywieźli dwa cenne medale. 
Złoto zostało zdobyte w kumie 
drużynowym, natomiast srebro 
– w kumie indywidualnym Vete-
rans. Szkoleniowiec kobylnickie-
go klubu podkreśla, że na słowa 
uznania zasługuje również po-
stawa pozostałych zawodników. 

- Zawodnicy tacy jak Marcel Ja-
roć oraz Filip Wąsicki zdobyli cen-

ne doświadczenie oraz nawiązali 
międzynarodowe kontakty. Nie-
stety tym razem nie udało im się 
stanąć na podium, ale chłopaki 
nie załamują się porażką, lecz 
jeszcze bardziej są zmotywo-
wani, by w następnych mistrzo-
stwach pokazać na co naprawdę 
ich sta – przyznaje Marcin Gawlik, 
trener klubu „Spartans”. Jestem 
bardzo dumny  z całej naszej 
drużyny, która ciężko trenowa-
ła. Czasu było mało, a przy tak 
dużych zawodach, zamieszanie 
było duże i stres również. Ten ty-
dzień bardzo nas zmęczył, ale sa-
tysfakcja jest ogromna – dodaje 
Gawlik, który sam ma na koncie 

złoty oraz srebrny  medal wywal-
czony w Prestiżowych Mistrzo-
stwach Świata UNITED WORLD 
KARATE (UWK). 

Szkoleniowiec przyznaje, że 
sukcesów nie udałoby się osią-
gnąć, gdyby nie ciężka praca 
zawodników, ale i ogromne za-
angażowanie władz Gminy Ko-
bylnica, które aktywnie wspierają 
działalność. 

- Dzięki pomocy jesteśmy 
w stanie realizować nasze pla-
ny, założenia, promować Ziemię 
Słupską w Polsce, ale i poza jej 
granicami oraz „robić dobre kara-
te ” – dodaje Gawlik. 

Na pudle na początek roku
Już w pierwszy weekend tego roku swoją formę postanowili zweryfikować 
młodzi piłkarze Uczniowskiego Klubu Sportowego „Olimpijczyk” Kwako-
wo. Dwie drużyny zaprezentowały się w halowym turnieju Kaszub Cup 
2018 rozgrywanym w Luzinie. 

Młodzi piłkarze kończą powoli przygodę 
z zawodami rozgrywanymi na halach. Przed 
nimi ostatnie turnieje, które są jednym z eta-
pów przygotowań do nadchodzącego sezonu. 
W pierwszy weekend stycznia Olimpijczyk wy-
startował w silnie obsadzonym turnieju Kaszub 
Cup 2018. W Luzinie spotkało się 18 zespołów 
z rocznika 2006, w tym dwa z Kwakowa. 

- Pierwszego dnia nasz drugi zespół Olim-
pijczyka trafił do grupy B, gdzie rywalizował 
między innymi z Gryfem Słupsk, Cartusią Kar-
tuzy, GOSRiT Luzino. Grupa niezwykle wyrów-
nana, w efekcie czego zabrakło nam jednego 
punktu do awansu do Ligi Mistrzów. Trzy zwy-
cięstwa i dwie porażki dały nam 3 miejsce, ale 
na uwagę zasługuję fakt, iż nasz drugi zespół 
wygrał z pierwszym zespołem Gryfa Słupsk aż 
4:2, a to pokazuje, jak blisko byliśmy awansu 
do grupy mistrzowskiej. Mecz ten był ozdobą 
pierwszego dnia, walka o każdy centymetr 
boiska, dużo emocji i pięknych bramek, zasłu-
żenie go wygraliśmy – relacjonuje Krzysztof 
Muller, trener kwakowskich piłkarzy. 

Druga drużyna Olimpijczyka trafiła za to do 
grupy C, gdzie przyszło jej stawić czoła Gryfo-
wi Tczew, Olimpii Grudziądz czy FC Gowidli-

no. Tutaj obyło się bez niespodzianek, zespół 
z Kwakowa zdecydowanie wygrał wszystkie 
spotkania i z bilansem 19:6 zajął pierwsze 
miejsce w swojej grupie. 

- Drugiego dnia w grupie Ligi Europy rozegra-
liśmy 5 spotkań. Nie przegrywając żadnego me-
czu, zajęliśmy 2 miejsce, w każdym meczu wal-
czyliśmy i zostawiliśmy serce na boisku. Wielkie 
brawa dla zespołu. W Lidze Mistrzów również 
rozegraliśmy 5 spotkań, gdzie jeden mecz trwał 
10 minut. Niestety, zabrakło nam trochę szczę-
ścia, bo piłkarsko zawodnicy Olimpijczyka wy-
glądali fenomenalnie. Trzy zwycięstwa i dwa re-
misy dały nam tylko 2 miejsce. Mając wszystko 
we własnych nogach remisujemy nasz ostatni 
mecz i musimy czekać na rozstrzygnięcie ostat-
niego pojedynku, niestety Gryf Wejherowo 
zmiażdżył 7:1 Gryf Słupsk i to piłkarze z Wejhe-
rowa wygrali cały turniej – przyznaje Muller. 
Wyniki:
Olimpijczyk Kwakowo 2:1 Piki Gdańsk
Olimpijczyk Kwakowo 0:0 Gryf Słupsk II
Olimpijczyk Kwakowo 3:1 UKS 8 Lębork
Olimpijczyk Kwakowo 0:0 Gowidlino
Olimpijczyk Kwakowo 1:1 GOSRiT Luzino


